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trzymiesięczna Praca 
raDy mieJsKieJ W POŁaŃcU

Rada Miejska jest przedstawicielem wszystkich mieszkańców i ostatecznie decyduje o rozwoju całej Gminy. 
To tutaj podejmowane są najważniejsze decyzje dotyczące Gminy i jej mieszkańców.

sesJa raDy mieJsKieJ – 24 WrzeŚnia 2024
Sesję  otworzyła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej – Pani Małgorzata Walenciak, 
witając wszystkich obecnych. 

Po przedstawieniu planu obrad sesji 
i  przyjęciu porządku obrad rozpoczęła 
się dyskusja przy udziale przedstawiciela 
zarządu Województwa Świętokrzyskie-
go na temat opracowania dokumentacji 
projektowej dla zadań pn.: ,,rozbudowa 
DW 764 na odcinku rudniki – Połaniec 
do DK 79” oraz ,,Przebudowa DW 764 
w miejscowości Połaniec na odcinku od 
skrzyżowania z DK 79 do ronda w kie-
runku miejscowości Łęg”.  

Pan Andrzej Pruś – członek Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego poinfor-
mował, że województwo świętokrzyskie 
podpisało z Miastem i Gminą dwie umowy 
na wykonanie dokumentacji. Podpisano 
porozumienie, w  którym Świętokrzy-
ski Zarząd Dróg określił pewne warun-
ki. Gmina Połaniec miała przeprowadzić 
przetarg, żeby taki projekt powstawał. 
Obydwie umowy mają być sfinalizowa-
ne na koniec przyszłego roku. , więc jest 
jeszcze trochę czasu. Jeżeli przed końcem 
roku te projekty byłyby sfinalizowane, wte-
dy można będzie podjąć działania w tym 
zakresie. W kolejnej części obrad nastąpiło 
wręczenie honorowej odznaki ,,ZASŁU-
ŻONY DLA ROLNICTWA”. Pan Dyrektor  
Mieczysław Madej poinformował, że na 
wniosek p. Starosty, Romualda Zgrzywy 
zostały złożone wnioski do p. Ministra, 
który przyznał 16 wniosków i tym samym 
16 medali honorowych ,,Zasłużony dla 
rolnictwa”, w związku z tym z upoważnie-
nia p. Starosty wręczył wskazanym dwóm 
osobom wyczytanym przez p. Przewodni-
czącą, odznaczenia, które były wręczane 
na dożynkach powiatowych w Rytwianach. 
Osoby te ze względów osobistych nie mo-
gły wziąć udziału w tej uroczystości, stąd 
poproszono p. Przewodniczącą i p. Burmi-
strza o umożliwienie dokonania dekoracji 
na sesji. Następnie wręczono p. Lucynie 
Palkowskiej oraz p. Andrzejowi Grom-
nemu, medale ,,Zasłużony dla rolnictwa”. 
Następnie Komendant Komendy Powiato-
wej Policji w Staszowie przedstawił  spra-
wozdania z  działalności służb munduro-
wych w 2024 r., na terenie gminy Połaniec, 

a przedstawiciel Ratownictwa Medycznego 
przekazał z kolei informację na temat defi-
brylatorów – urządzeń zaprojektowanych 
do ratowania życia w przypadku nagłego 
zatrzymania krążenia. 

Po przyjęciu protokołów: Nr V/2024, Nr 
VI/2024, Nr VII/2024, Nr VIII/2024 Radni 
przystąpili do podejmowania uchwał. 

W pierwszej kolejności podjęta zosta-
ła uchwała w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta i  Gminy 
Połaniec na lata 2024-2039. 

Zmiany polegały na zmniejszeniu 
dochodów ogółem na 2024 rok o  kwotę 
3 584 852,76 zł, z  tego dochody bieżące 
zmniejszyły się o kwotę 426 790,76 zł oraz 
dochody majątkowe zmniejszyły się o kwo-
tę 3 158 062 zł. W wykazie przedsięwzięć 
dokonano następujących zmian:
1) Wydatki na programy, projekty lub za-

dania związane z  programami realizo-
wanymi z udziałem środków, o których 
mowa w  art. 5 ust. 1 pkt 2 i  3 ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 o finansach pu-
blicznych:

a) wydatki bieżące:
– w przedsięwzięciu „Budowa i przebu-

dowa sieci ciepłowniczej na terenie 
gminy Połaniec” limit w  roku 2024 
zmniejsza się o kwotę 91 881 zł, nato-
miast limit w roku 2025 zwiększa się 
o tę samą kwotę;

b) wydatki majątkowe:
– dodaje się przedsięwzięcie „ Zakup 

pojazdu i  wyposażenia dla OSP Po-
łaniec” i  zwiększa się łączne nakła-
dy o kwotę 436 355 zł, z  tego całość 
w roku 2025 (zgodnie z aneksem do 
umowy podpisanym z  Wojewódz-
twem Świętokrzyskim termin realiza-
cji zadania to 31.05.2025 roku);

– dodaje się przedsięwzięcie „ Zakup 
pojazdu i wyposażenia dla OSP Tur-
sko Małe” i zwiększa się łączne nakła-
dy o kwotę 540 599 zł, z  tego całość 
w roku 2025 (zgodnie z aneksem do 
umowy podpisanym z  Wojewódz-
twem Świętokrzyskim termin realiza-
cji zadania to 31.05.2025 roku).

2) Wydatki na programy, projekty lub za-
dania pozostałe:
a) Wydatki majątkowe:

- w  przedsięwzięciu „Budowa nowego 
boiska wielofunkcyjnego wraz z  za-
daszeniem o  stałej konstrukcji przy 
Szkole Podstawowej w  Połańcu” 
zwiększa się łączne nakłady o kwotę 
586 000 zł, z tego całość w roku 2024;

- dodaje się przedsięwzięcie „ Zakup sa-
mochodów zero i  nisko emisyjnych 
oraz autobusu na potrzeby Miasta 
i Gminy Połaniec i zwiększa się łączne 
nakłady o kwotę 2 550 000 zł, całość 
w  roku 2025 (Zgodnie z  projektem 
umowy, która będzie zawarta z  wy-
konawcą zadania pierwsza płatność 
jest nie wcześniej niż w styczniu 2025 
roku, zakończenie zadania lipiec 2025 
roku);

- dodaje się przedsięwzięcie „Budowa 
parkingów w Połańcu” i zwiększa się 
łączne nakłady o kwotę 1 401 000 zł, 
z  tego limit w  roku 2024 kwota 659 
396 zł, limit w roku 2025 kwota 741 
604 zł. 

Następnie podjęto uchwałę w  sprawie 
zmian w  budżecie Miasta i  Gminy Poła-
niec na 2024 rok.   Po dokonanych zmia-
nach wydatki zwiększyły się o kwotę 3 428 
014,20 zł.

radni rady miejskiej podjęli również 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożycz-
ki w  Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kiel-
cach na realizację zadania pn. „Budowa 
przydomowych przepompowni ścieków 
na terenie Gminy Połaniec.” 

Pożyczka udzielana jest na preferen-
cyjnych warunkach. Zainstalowane przy-
domowe przepompownie ścieków będą 
służyły do odprowadzenia nieczystości 
z gospodarstw domowych do sieci kanali-
zacji miejskiej. Realizacja zadania podyk-
towana jest dbałością o  czystość naszego 
środowiska.

Ważną uchwałą była uchwała w spra-
wie uchwalenia statutu Gminy Połaniec. 

Dotychczasowy statut Miasta i Gminy 
Połaniec został uchwalony w dniu 12 lute-
go 2003 r., Uchwałą Nr V/21/03i był kilku-
krotnie zmieniany. Statut jako podstawowy 
akt prawa miejscowego określający ustrój 
gminy, jest jedną z najważniejszych uchwał 
obowiązujących w gminie. Ze względu na 
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jego bardzo ważny charakter uzasadnio-
nym stało się by propozycje zmian Statutu 
zostały wypracowane przez powołaną do-
raźną Komisję Rady Miejskiej w Połańcu.

Dlatego zgodnie z  art.21 ust.1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym Rada Miejska w Połańcu uchwa-
łą LXXVIII/496/2023 z  dnia 25 kwietnia 
2023 r. i uchwałą Nr III/8/2024 z dnia 28 
maja 2024 r. powołała ze swojego grona 
doraźną komisję do określonych zadań 
ustalając skład osobowy i przedmiot dzia-
łania. Obowiązujący dotychczas Statut 
Miasta i Gminy Połaniec z 2003 r. wymagał 
analizy i  aktualizacji ze względu na do-
stosowanie jego treści do aktualnie obo-
wiązujących przepisów prawa. Doraźna 
Komisja Rady Miejskiej w Połańcu w toku 
prac wypracowała zmiany i podjęła decyzje 
o przedłożeniu Radzie Miejskiej w Połańcu 
projektu nowego Statutu Gminy. 

W  dalszym przebiegu obrad podję-
ta została uchwała w  sprawie złożenia 
wniosku o  dofinansowanie i  przyjęcia 
do realizacji przedsięwzięcia pn. „ter-
momodernizacja placówek oświatowych 
i opiekuńczo – wychowawczych w Połań-
cu” w ramach programu priorytetowego 
nFOŚiGW „Wymiana źródeł ciepła i po-
prawa efektywności energetycznej szkół.”

W  związku z  ogłoszonym naborem 
wniosków z  Programu realizującego In-
westycję B1.1.3. Wymiana źródeł ciepła 
i  poprawa efektywności energetycz-
nej szkół Komponent B „Zielona ener-
gia i  zmniejszenie energochłonności” 
w  ramach Krajowego Planu Odbudowy 
i Zwiększania Odporności Gmina Połaniec 
planuje złożyć wniosek o dofinansowanie 
dla przedsięwzięcia pn. „Termomoderni-
zacja placówek oświatowych i opiekuńczo-
-wychowawczych w  Połańcu” w  ramach 
programu priorytetowego NFOŚiGW 
„Wymiana źródeł ciepła i  poprawa efek-
tywności energetycznej szkół”.

Podjęto także uchwałę w  sprawie 
zatwierdzenia programu naprawczego 
samodzielnego Publicznego zakładu 
Opieki zdrowotnej – Przychodni zdro-
wia w Połańcu.

W  związku z  tym, że w  sprawozdaniu 
finansowym SP ZOZ – Przychodni Zdro-
wia w Połańcu za rok 2023, zatwierdzonym 
Uchwałą Rady Miejskiej w  Połańcu nr 
V/22/2024 z dnia 26 czerwca 2024 wystąpiła 
strata netto w wysokości 65 344,41 zł, kie-
rownik realizując obowiązek nałożony przez 
przepis art. 59 ust.4 ww. ustawy, sporządził 
i przedstawił podmiotowi tworzącemu do 
zatwierdzenia Program Naprawczy SP ZOZ 
– Przychodni Zdrowia w  Połańcu na lata 
2024 - 2026. Program został złożony w wy-

maganym terminie. Został opracowany 
z uwzględnieniem raportu o sytuacji eko-
nomiczno -finansowej Przychodni, który 
został sporządzony na podstawie sprawoz-
dania finansowego za rok 2023.

następnie podjęcie uchwały w  spra-
wie zmiany uchwały nr XXXV/224/2020 
rady miejskiej w Połańcu z dnia 26 listo-
pada 2020 r. w sprawie uchwalenia regu-
laminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie miasta i Gminy Połaniec. 

 Na podstawie art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 
13 września 1996 r. o utrzymaniu czysto-
ści i porządku w gminach, Rada Miejska 
w Połańcu, po zasięgnięciu opinii Państwo-
wego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
w Staszowie uchwala regulamin utrzyma-
nia czystości i porządku na terenie gminy, 
stanowiący prawo miejscowe. W dniu 10 
lipca 2024r. Wojewódzki Sąd Administra-
cyjny w Kielcach stwierdził nieważność § 
6 ust. 1, § 8 ust.2 lit. b i § 10 załącznika nr 
1 do uchwały Nr XXXV/244/2020 w spra-
wie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i  porządku na terenie Miasta 
i  Gminy Połaniec. W  związku z  powyż-
szym konieczne jest wprowadzenie zmian 
w w/w uchwale uwzględniających rozstrzy-
gnięcie Wojewódzkiego Sądu Administra-
cyjnego w Kielcach.

Podjęcie uchwały w  sprawie wyra-
żenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy skarbem Państwa – Generalną 
Dyrekcją Dróg Krajowych i  autostrad 
Oddział w Kielcach a Gminą Połaniec.

Przepisy o finansach publicznych w art. 
216 ust. 3 stanowią, że wydatki budżetu jed-
nostki samorządu terytorialnego mogą być 
przeznaczone na realizację zadań wynika-
jących z  porozumienia, o  których mowa 
w art. 19 ust. 4 ustawy o drogach publicz-
nych. W celu zawarcia porozumienia nie-
zbędnym stało się  podjęcie tejże uchwały.

Kolejno podjęto uchwałę w  spra-
wie wyrażenia zgody na nabycie prawa 
własności do nieruchomości położonej 
w Połańcu.

Właściciel nieruchomości wystąpił 
z  wnioskiem o  nabycie na rzecz Gminy 

Połaniec działki nr 4182/3 o powierzchni 
0,0033 ha położonej w Połańcu. Przedmio-
towa działka znajduje się poza lokalizacją 
inwestycji, nie została wywłaszczona i nie 
nadaje się do wykorzystania na dotychcza-
sowe cele, zaistniała przesłanka do wykupu 
jej na rzecz Gminy Połaniec.

radni  podjęli następnie uchwałę 
w  sprawie wyrażenia zgody na odpłatne 
ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 
Polskiej spółki Gazownictwa sp. z o.o.

Służebność zostanie ustanowiona na czas 
nieoznaczony i  będzie polegała na prawie 
wstępu, przechodu i przejazdu, swobodnego, 
całodobowego dostępu do urządzeń sieci ga-
zowej znajdujących się na nieruchomości ob-
ciążonej w celu wykonania czynności związa-
nych z naprawami, remontami, eksploatacją, 
konserwacją oraz prawie wykonywania wy-
kopów i przekopów przez tą nieruchomość 
w ww. celach, z obowiązkiem każdorazowego 
przywrócenia terenu do stanu pierwotnego 
na koszt Polskiej Spółki Gazownictwa sp. 
z o.o., oraz jej następców prawnych.

Podjęcie uchwały w sprawie udziele-
nia pomocy finansowej dla Powiatu sta-
szowskiego.

Pismem z dnia 10 lipca 2024 roku Dy-
rektor Samodzielnego Publicznego Zespo-
łu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Staszo-
wie zwrócił się z prośbą o dofinansowanie 
zakupu ambulansu wraz z  dodatkowym 
wyposażeniem dla Zespołu Ratownictwa 
Medycznego w  SPZZOZ w  Staszowie. 
Kwota otrzymanej dotacji celowej z Mini-
sterstwa Zdrowia wynosi 1 200 000 zł, na-
tomiast po przeprowadzeniu postępowania 
przetargowego okazało się, że kwota jest 
znacznie wyższa. Celem projektu jest za-
stąpienie wyeksploatowanych pojazdów ra-
townictwa medycznego, które funkcjonują 
na bardzo wysokim poziomie wysilenia 
i  muszą podołać nie zawsze korzystnym 
warunkom drogowym. Najstarsza karetka 
ma 14 lat i ponad 530 tys. przebiegu.

Po wyczerpaniu zaplanowanego po-
rządku obrad i  dyskusji Przewodnicząca 
Rady Miejskiej – Pani Małgorzata Walen-
ciak zamknęła obrady. 
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W dniu 30 października 2024 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy odby-
ła się kolejna Sesja Rady Miejskiej  w Połańcu 
pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady 
Miejskiej w Połańcu Pani Małgorzaty Walen-
ciak. Przed przystąpieniem do podejmowania 
uchwał przyjęto porządek obrad oraz proto-
kół z poprzedniej sesji.

Jako pierwszą podjęto uchwałę w spra-
wie zmian Wieloletniej Prognozy Finanso-
wej miasta i Gminy Połaniec na lata 2024-
2039. 

Dokonano w  ten sposób zmian w Wie-
loletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 
– 2039, polegających na zmniejszeniu do-
chodów ogółem na 2024 rok o kwotę 2 038 
077,79 zł, z tego dochody bieżące zwiększyły 
się o kwotę 473 749,21 zł oraz dochody ma-
jątkowe zmniejszyły się o kwotę 2 511 827 zł. 
Zmiany dotyczyły zmniejszenia wydatków 
ogółem na 2024 rok o kwotę 2 038 077,79 zł, 
z tego wydatki bieżące zwiększono o kwotę 
458 865,71 zł, wydatki majątkowe zmniejszo-
no o kwotę 2 494 943,50 zł.

Podczas obrad sesyjnych podjęto 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie Mia-
sta i Gminy Połaniec na 2024 rok. Po doko-
nanych zmianach wydatki zmniejszyły się 
o kwotę 2 366 021 zł.

W  dalszym przebiegu obrad podję-
to uchwałę w  sprawie zmiany uchwały nr 
VII/49/2024 Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
19 sierpnia 2024 r. w sprawie udzielenia po-
mocy finansowej dla Powiatu Staszowskiego

W związku z pismem Starosty Staszow-
skiego zachodzi konieczność zmiany kwoty 
dotacji, która została zaktualizowana do war-
tości wynikającej z  przeprowadzonego po-
stepowania przetargowego. Całkowity koszt 
remontu wynosi 248 656,80 zł, w tym kwota 
198 925 zł, co stanowi 80% wartości całego 
zadania dofinansowanie w ramach rezerwy 
celowej z budżetu państwa na dofinansowa-
nie zadań związanych z usuwaniem skutków 
klęsk żywiołowych z  2024 roku, kwota 24 
866,80 zł środki powiatu, kwota 24 865 zł 
środki gminy Połaniec.

Następnie podjęta została uchwała w spra-
wie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.

Proponowane w uchwale stawki podatku 
od nieruchomości nie przekraczają górnych 
granic stawek kwotowych podatku od nieru-
chomości w wyżej wymienionym obwiesz-
czeniu Ministra Finansów. Podatki i opłaty 
lokalne stanowią dochody własne Gminy. 
Podstawowym źródłem tych dochodów jest 
podatek od nieruchomości. Proponowane 
stawki wpłyną na zachowanie równowagi 
budżetowej.

Podjęto także uchwałę w sprawie ustale-
nia inkasa oraz wynagrodzenia inkasentów 
podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 
oraz podatków pobieranych w formie łączne-
go zobowiązania pieniężnego

W  związku ze zmianą sołtysów straciła 
moc Uchwała Nr XXIV/139/2019 z dnia 28 
listopada 2019r., natomiast Rada Miejska po-
dejmuje nową Uchwałę w sprawie ustalenia 
inkasa oraz wynagrodzenia inkasentów po-
datku rolnego, leśnego i od nieruchomości 
oraz podatków pobieranych w formie łącz-
nego zobowiązania pieniężnego.

Na sesji pod obrady poddano projekt 
uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi, ustalenie stawki tej opłaty, określe-
nie stawki opłaty podwyższonej od właści-
cieli nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy oraz zwolnienia w części z opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalny-
mi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 
kompostujących bioodpady stanowiące od-
pady komunalne w kompostowniku przydo-
mowym. Uchwała została podjęta.

W przedmiotowej uchwale dokonano wy-
boru metody ustalenia opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi w zależności 
od liczby osób zamieszkujących nierucho-
mość. 

W  celu zapewnienia wystarczających 
środków finansowych do samofinanso-
wania się systemu w 2025 roku, konieczne 
jest zwiększenie wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami w  następujący 
sposób: stawka opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi zbieranymi i  od-
bieranymi w sposób selektywny w odniesie-
niu do zamieszkanych przez mieszkańców 
nieruchomości położonych na terenie Gminy 
Połaniec w wysokości 24,00 zł, za jedną osobę 
miesięcznie, natomiast jeżeli właściciel nieru-
chomości zamieszkanej położonej na terenie 
Gminy Połaniec nie wypełnia obowiązku 
zbierania odpadów komunalnych w sposób 
selektywny, określa się stawkę opłaty podwyż-
szonej w wysokości 48,00 zł za jedną osobę 
miesięcznie. Mając na względzie realizację 
obowiązku ustawowego w uchwale wprowa-
dzono częściowe zwolnienia dla właścicieli 
nieruchomości jednorodzinnych kompostu-
jących bioodpady w przydomowych kompo-
stownikach w wysokości: 6 zł miesięcznie dla 
każdego mieszkańca zamieszkującego nieru-
chomość. Wysokość zwolnienia ma pełnić 
również funkcję zachęcającą mieszkańców 
gminy do kompostowania bioodpadów sta-
nowiących odpady komunalne w  kompo-
stowniku przydomowym.

Podjęto uchwałę w  sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi.

W  związku z  dokonaną zmianą adresu 
skrzynki podawczej koniecznym stała się mo-
dyfikacja dotychczas obowiązującego wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi.

W dalszym przebiegu obrad Radni Rady 
Miejskiej  podjęli uchwałę w sprawie zarzą-
dzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w  drodze inkasa 
oraz wyznaczenia inkasentów i  określenia 
wysokości wynagrodzenia za inkaso.

W  związku ze zmianą na stanowi-
skach sołtysów traci moc Uchwała Nr 
XXIV/138/2019 z  dnia 28 listopada 2019 
roku, natomiast Rada Miejska w Połańcu po-
dejmuje nową uchwałę w sprawie zarządzenia 
poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi od właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych w  drodze inkasa, wyznacza 
inkasentów oraz określa wysokość wynagro-
dzenia za inkaso.

Podjęto uchwałę w sprawie powołania Ko-
misji Bezpieczeństwa i Porządku

Zgodnie z § 45 Statutu Gminy Połaniec, 
przyjętego Uchwałą Nr IX/55/2024 z dnia 24 
września 2024 roku w  sprawie uchwalenia 
Statutu Gminy Połaniec (Dz. Urz. Woj. Świę-
tokrzyskiego z 2024 roku, poz. 3480), zacho-
dzi konieczność powołania stałej Komisji

Rady – Komisji Bezpieczeństwa i Porząd-
ku, określenia składu osobowego Komisji 
oraz wybrania przewodniczącego Komisji. 

Radni podjęli uchwałę w  sprawie nie-
uwzględnienia skargi na działanie Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miejskiej w  Połańcu uznała skargę za bez-
zasadną, rekomendując podjęcie uchwały 
odpowiadającej temu stanowisku.

W  dalszym przebiegu obrad podjęto 
uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty 
za pobyt oraz maksymalnej wysokości opłaty 
za wyżywienie dziecka w Żłobku w Połań-
cu o nazwie „Kraina Malucha” utworzonym 
przez Gminę Połaniec.

Uchwała zakłada ustalenie opłaty za pobyt 
w żłobku w wysokości 1500 zł miesięcznie. 
Biorąc pod uwagę, że to dokładnie tyle, ile 
wynosić ma nowe rządowe świadczenie ujęte 
w programie „Aktywny rodzic”, rodzice, któ-
rzy od 1 października złożą wniosek do ZUS 
i uzyskają stamtąd informację o przyznaniu 
wsparcia, faktycznie w ogóle nie będą płacić 
za pobyt swojego dziecka w placówce. Świad-
czenie wpływające z ZUS na konto żłobka ob-
niży bowiem opłatę za pobyt. Opłacane przez 
rodziców będzie tylko wyżywienie – za każdy 
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dzień pobytu dziecka w żłobku. W 2024 roku 
wydatki na funkcjonowanie placówki bez 
kosztów wyżywienia wyniosły 2. 220. 969 zł, 
dochody 216. 000 zł, dodatkowy dochód za 
miesiąc grudzień wynikający z nowej opła-
ty to 117. 000 zł. W 2024 r. łączne wydatki 
poniesione ze środków gminy to 1.887.969 
zł. Co więcej, nowe świadczenie da również 
możliwość bardziej proporcjonalnego roz-
łożenia kosztów pomocy rodzicom między 
stroną rządową a  samorządową.  W  2025 
roku planowane wydatki na funkcjonowanie 
placówki bez kosztów wyżywienia wynio-
są 2.266.276 zł, dochody bez żywienia przy 
zakładanej liczbie 90 dzieci to 1.485.000 zł, 
zatem łączny koszt gminy to kwota 781.276 zł. 

O wszelkich zmianach rodzice zostali po-
informowani podczas zorganizowanego w tej 
sprawie spotkania. Najważniejsza informacja 
dla rodziców jest taka, że  zwiększenie wyso-
kości opłaty za pobyt dziecka w żłobku nie 
spowoduje zwiększonego obciążenia dla ro-
dziców dzieci objętych opieką w połanieckim 
żłobku, którzy będą beneficjentami ustawy 
„Aktywny rodzic”. Wprowadzone rozwią-
zanie dotyczące ustalenia opłaty za pobyt 
dziecka w żłobku w wysokości przewidzianej 
w świadczeniu „aktywnie w żłobku” ma po-
mniejszyć środki z budżetu gminy na utrzy-
manie żłobka publicznego, a tym samym ma 
motywować samorząd do tworzenia nowych 
miejsc opieki, co jest zgodne z celami świad-
czenia „aktywnie w żłobku”, którego zadanie 

ma dwojaki charakter: ma zachęcać rodziców 
dzieci w wieku żłobkowym do korzystania 
z instytucji opieki nad dziećmi wieku do lat 
trzech oraz stanowić motywację dla podmio-
tów zainteresowanych do tworzenia nowych 
miejsc opieki.

Podsumowując: dotychczasowa opłata za 
pobyt 200 zł, po przyjęciu uchwały 1500 zł, 
rząd dopłaca 1500 zł.

Podjęta została uchwała w sprawie zmia-
ny uchwały nr LXXXii/510/2023 rady 
miejskiej w Połańcu z dnia 30 maja 2023 r. 
w sprawie przeprowadzenia konsultacji spo-
łecznych dotyczących Budżetu Obywatel-
skiego miasta i Gminy Połaniec na 2024 rok,

Przedłożona uchwała w  sprawie prze-
prowadzenia konsultacji społecznych do-
tyczących Budżetu Obywatelskiego Miasta 
i Gminy Połaniec na 2024 rok określiła w za-
łączniku Nr 1 „Zasady Budżetu Obywatel-
skiego Miasta i  Gminy Połaniec na 2024 
rok”, Rozdział 1 Postanowienia ogólne §3, 
że zadania przyjęte do realizacji w  ramach 
Budżetu Obywatelskiego muszą zostać wy-
konane w ciągu roku budżetowego tj. do dnia 
31 grudnia 2024 r. Z uwagi na zaistniałe oko-
liczności zachodzi potrzeba wydłużenia reali-
zacji zadań inwestycyjnych na następne lata, 
na zasadach określonych przepisami ustawy 
o finansach publicznych.

radni rady miejskiej podjęli również 
uchwałę w  sprawie zmiany uchwały nr 
XLii/247/09 rady miejskiej w  Połańcu 

z  dnia 30 września 2009 roku w  sprawie 
przystąpienia miasta i Gminy Połaniec do 
stowarzyszenia - lokalna grupa rybacka 
o nazwie „LGr Świętokrzyski Karp”.

Zgodnie z §11 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym, mieszkańcy gminy podejmują roz-
strzygnięcia w głosowaniu powszechnym lub 
za pośrednictwem organów gminy. W związ-
ku z  tym, iż stanowisko Wójta, Burmistrza 
czy Prezydenta Miasta może ulegać zmianie 
w wyniku wyborów powszechnych, zasadne 
jest podjęcie niniejszej uchwały.

 Na sesji została podjęta uchwała w spra-
wie zamiany nieruchomości gruntowych. 

Rada Miejska w Połańcu wyraziła zgodę 
na dokonanie zamiany działek opisanych § 
1 uzasadnianej uchwały z wyrównaniem ich 
wartości.

Ostatnia podjętą uchwała dotyczyła zmia-
ny uchwały Nr XIV/90/2015 Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 28 października 2015 roku 
w sprawie nabycia na własność Gminy Poła-
niec działek numer: 6199/1, 6199/2 i 6199/3 
położonych w Połańcu, z przeznaczeniem do 
gminnego zasobu nieruchomości.

Osoba fizyczna wykonała projekt po-
działu geodezyjnego własnej nieruchomości 
tj. działki nr 6199/1 o powierzchni 0,6169 
ha położonej w  Połańcu, która została 
objęta ww. uchwałą. Jednakże dokonanie 
tego podziału jest możliwe po zapewnieniu 
przedmiotowej działce dostępu do drogi 
publicznej poprzez ustanowienie służebno-
ści drogowej. Nowo wydzielona działka nr 
6199/4 o powierzchni 0,3079 ha, położona 
w Połańcu zlokalizowana jest w sąsiedztwie 
zabudowanej nieruchomości Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji (basen), stanowiącej własność 
Gminy Połaniec. Uwzględniając wniosek 
osoby fizycznej oraz mając na względzie 
przygotowanie terenu pod planowaną roz-
budowę wymienionej wyżej nieruchomości 
gminnej, Rada Miejska w Połańcu postano-
wiła jak w § 1 uzasadnianej uchwały.

Po wyczerpaniu porządku obrad Prze-
wodnicząca Rady Miejskiej – Pani Małgo-
rzata Walenciak zamknęła obrady sesyjne.

8 listopada odbyła się kolejna sesja Rady 
Miejskiej w  Połańcu, którą tradycyjnie już 
otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej-  
Pani Małgorzata Walenciak. Po przyjęciu 
porządku obrad radni przeszli do pracy na 
projektem uchwały. 

Podczas sesji podjęto uchwałę w spra-
wie wspólnego przygotowania i realiza-
cji projektu partnerskiego pn.: „Budowa 
magazynów energii dla istniejących in-
stalacji fotowoltaicznych w ramach part-

nerskiego projektu parasolowego na tere-
nie powiatów buskiego, pińczowskiego, 
staszowskiego i sandomierskiego.”

Gmina Połaniec jest zainteresowana 
zwiększeniem wykorzystania na swoim 
terenie odnawialnych źródeł energii w 
gospodarstwach domowych, w kontekście 
poprawy stanu środowiska naturalnego 
oraz podniesienia jakości życia mieszkań-
ców poprzez montaż magazynów energii 
do istniejących instalacji fotowoltaicznych. 
.Przedmiotem projektu jest zakup i mon-

taż magazynów energii dla mieszkańców – 
osób fizycznych. W celu uzgodnienia zasad 
współpracy oraz określenia zakresu odpo-
wiedzialności, a także praw i obowiązków 
Lidera (partnera wiodącego) i partnerów 
projektu zostanie zawarta umowa partner-
ska o współpracy w celu przygotowania 
i wspólnej realizacji projektu, regulująca 
powyższe kwestie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Prze-
wodnicząca Rady Miejskiej – Pani Małgo-
rzata Walenciak zamknęła obrady sesyjne.
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Zebranie otworzyła Przewodniczą-
ca Rady - Małgorzata Walenciak witając 
wszystkich przybyłych na sesję. Przed 
przystąpieniem do porządku obrad głos 
zabrał Pan Damian Kaczmarczyk – Dziel-
nicowy, który w imieniu Komendanta Ko-
misariatu Policji w  Połańcu oraz wszyst-
kich funkcjonariuszy policji podziękował 
za przekazane środki na zakup nowego 
radiowozu, który na pewno pozwoli le-
piej dbać o bezpieczeństwo mieszkańców 
Miasta i  Gminy Połaniec. Następnie po 
przyjęciu porządku obrad, przyjęciu pro-
tokołów z poprzednich obrad przystąpiono 
do podejmowania uchwał.

Jako pierwszą podjęto uchwałę 
w sprawie uchwalenia statutów jednostek 
pomocniczych Gminy Połaniec.

Obowiązujące dotychczas statuty jed-
nostek pomocniczych Gminy Połaniec 
zostały uchwalone w dniu 19 lutego 2004 
r. Uchwałą Nr XVI/112/04 Rady Miejskiej 
w Połańcu w sprawie uchwalenia statutów 
jednostek pomocniczych Miasta i  Gminy 
Połaniec i były kilkukrotnie zmieniane. Sta-
tuty te wymagały analizy oraz aktualizacji 
ze względu na dostosowanie ich treści do 
aktualnie obowiązujących przepisów prawa. 

następnie  podjęto uchwałę w  spra-
wie zmiany uchwały nr LiV/361/2022 
rady miejskiej w Połańcu z dnia 29 mar-
ca 2022 r. w sprawie ustanowienia zasad 
przyznawania diet oraz zwrot kosztów 
podróży służbowej dla przewodniczą-
cego organu wykonawczego jednostki 
pomocniczej.

Niniejszą uchwałą zwiększa się diety 
przedstawicielom jednostek pomocni-
czych gminy w  stosunku do zmienianej 
uchwały o  kwotę w  wysokości 100 zł. 
Środki na ten cel zostały uwzględnione 
w projekcie budżetu Miasta i Gminy Po-
łaniec na 2025 rok.

Podjęto również uchwałę w  sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wy-
miaru podatku rolnego na obszarze Gmi-
ny Połaniec.

Z uwagi na niską klasę bonitacji grun-
tów na terenie naszej Gminy i widząc trud-
ną sytuację w  rolnictwie, ze względu na 
niekorzystne warunki atmosferyczne i ni-
skie ceny produktów i płodów rolnych oraz 
w trosce o rolników obniża się cenę skupu 
żyta do celów wymiaru podatku rolnego 
na obszarze Gminy Połaniec ogłoszoną 
w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego z kwoty 86,34 zł za 1 dt do 
kwoty 40,00 zł za 1 dt.

Podatek rolny na rok podatkowy wy-
nosił będzie:

1. Od 1 ha przeliczeniowego gruntów sta-
nowiących gospodarstwo rolne – równo-
wartość 2,5 q żyta x 40,00 zł = 100,00 zł

2. Od 1 ha gruntów nie stanowiących go-
spodarstwa rolnego – równowartość 5 q 
żyta x 40,00 zł = 200,00 zł.
W dalszym przebiegu obrad podjęto 

uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego 
Programu Współpracy miasta i  Gminy 
Połaniec z Organizacjami Pozarządowy-
mi na rok 2025,

Opracowano Program, który jest stra-
tegią Miasta i Gminy Połaniec w zakresie 
współpracy z  organizacjami pozarządo-
wymi i innymi podmiotami, których usta-
wodawca dopuszcza do takiej współpracy, 
jednocześnie zawierającym priorytetowe 
zadania, które będą zlecone do realizacji 
w  roku 2025. W  tym stanie rzeczy uza-
sadnione i  celowe jest podjęcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Programu na 2025 
rok.

następnie podjęto uchwałę w  spra-
wie zmiany Uchwały nr LX/383/14 rady 
miejskiej w Połańcu z dnia 17 lipca 2014 
roku w sprawie zaliczenia dróg do kate-
gorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 
przebiegu.

Przedmiotowa Uchwała podejmowana 
jest w związku z korektą błędnie podanego 
numeru działki „4119/6” na numer działki 
„4919/6”.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na odpłatne ustanowienie służeb-
ności przesyłu na rzecz PGe Dystrybucja 
s.a. /obręb 0001 Połaniec/.

Służebność zostanie ustanowiona na 
czas nieoznaczony i  będzie polegała na 
prawie wstępu, przechodu i  przejazdu, 
swobodnego, całodobowego dostępu 
do urządzeń sieci elektroenergetycznej 
znajdujących się na nieruchomości ob-
ciążonej w  celu wykonania czynności 
związanych z  naprawami, remontami, 
eksploatacją, konserwacją oraz prawie 
wykonywania wykopów i  przekopów 
przez tą nieruchomość w  ww. celach, 
z  obowiązkiem każdorazowego przy-
wrócenia terenu do stanu pierwotnego 
na koszt PGE Dystrybucja S.A. oraz jej 
następców prawnych.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na odpłatne ustanowienie służeb-
ności przesyłu na rzecz PGe Dystrybucja 
s.a. /obręb 0001 Brzozowa/,

Służebność zostanie ustanowiona na 
czas nieoznaczony i  będzie polegała na 
prawie wstępu, przechodu i  przejazdu, 
swobodnego, całodobowego dostępu do 
urządzeń sieci elektroenergetycznej znaj-

dujących się na nieruchomości obciążonej 
w  celu wykonania czynności związanych 
z  naprawami, remontami, eksploatacją, 
konserwacją oraz prawie wykonywania 
wykopów i przekopów przez tą nierucho-
mość w ww. celach, z obowiązkiem każdo-
razowego przywrócenia terenu do stanu 
pierwotnego na koszt PGE Dystrybucja 
S.A. oraz jej następców prawnych.

Podjęto również uchwałę w  spra-
wie sprzedaży działki nr 5625/1 o pow. 
0,0400 ha położonej w Połańcu przy uli-
cy mieleckiej na rzecz jej użytkownika 
wieczystego.

Gmina Połaniec jest właścicielem 
działki nr 5625/1 o pow. 0,0400 ha poło-
żonej w  Połańcu przy ul. Mieleckiej, od-
danej w  użytkowanie wieczyste na rzecz 
użytkownika wieczystego, na okres 99 lat, 
zabudowanej budynkiem instruktażowo-
-szkoleniowym, nazwanym przez użytkow-
nika wieczystego „salą Królestwa Jehowy” 
stanowiący odrębny przedmiot własno-
ści. Nieruchomość ta uregulowana jest 
w  księdze wieczystej prowadzonej przez 
Sąd Rejonowy w Staszowie, wydział ksiąg 
wieczystych.

Podjęto uchwałę w  sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej mia-
sta i Gminy Połaniec na lata 2024-2039.

W  związku z  planowaną pożyczką 
z  Banku Gospodarstwa Krajowego Wie-
loletnia Prognoza Finansowa wydłuża się 
do roku 2039.

Podjęto uchwałę w  sprawie zmian 
w budżecie miasta i Gminy Połaniec na 
2024 rok.

Po dokonanych zmianach wydatki 
zmniejszyły się o kwotę 499 994 zł.

Podjęcie uchwały w  sprawie wyraże-
nia zgody na podwyższenie kapitału za-
kładowego poprzez utworzenie nowych 
udziałów w spółce z ograniczoną odpo-
wiedzialnością pod firmą Przedsiębior-
stwo Gospodarki Komunalnej spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością z sie-
dzibą w Połańcu.

Gmina Połaniec jest 100% udziałowcem 
w spółce Przedsiębiorstwo Gospodarki Ko-
munalnej spółka z ograniczoną odpowie-
dzialnością z  siedzibą w  Połańcu, której 
celem jest realizacja zapisów art.7 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym tj. zaspokajanie określonych 
zbiorowych potrzeb wspólnoty. Podwyż-
szenie kapitału zakładowego pozwoli za-
chować stabilniejszą równowagę finansowo 
– gospodarczą

radni podjęli uchwałę w sprawie wy-
rażenia zgody na podwyższenie kapitału 

sesJa raDy mieJsKieJ – 26 ListOPaDa 2024 
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zakładowego poprzez utworzenie no-
wych udziałów w  spółce z  ograniczoną 
odpowiedzialnością pod firmą Przed-
siębiorstwo Usług Komunalnych spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością z sie-
dzibą w Połańcu.

Gmina Połaniec jest 100% udziałowcem 
w  spółce Przedsiębiorstwo Usług Komu-
nalnych spółka z  ograniczoną odpowie-
dzialnością, której celem jest realizacja 
zapisów art.7 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o  samorządzie gminnym tj. zaspo-
kajanie określonych zbiorowych potrzeb 
wspólnoty. Podwyższenie kapitału zakła-
dowego pozwoli zachować stabilniejszą 
równowagę finansowo – gospodarczą.

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia 
jednostki budżetowej pod nazwą Centrum 
Usług Społecznych w  Połańcu poprzez 
przekształcenie Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Połańcu oraz nadania jej statutu.

Działania związane z tworzeniem CUS 
oraz wsparciem świadczonych przez nie 
usług realizowane będą zgodnie z  ustawą 
z dnia 19 lipca 2019 r. o realizowaniu usług 
społecznych przez centrum usług społecz-
nych. Sposób realizacji i zakres projektu jest 
zgodny z Wytycznymi dotyczącymi realiza-
cji projektów z udziałem środków Europej-
skiego Funduszu Społecznego Plus w  re-
gionalnych programach na lata 2021-2027.

Podjęcie uchwały w  sprawie utwo-
rzenia jednostki budżetowej pod nazwą 
centrum Usług społecznych w Połańcu 
poprzez przekształcenie Ośrodka Pomo-
cy społecznej w  Połańcu oraz nadania 
jej statutu.

Ustawa z 19 lipca 2019 roku o realizo-
waniu usług społecznych przez centrum 
usług społecznych weszła w życie z dniem 
1 stycznia 2020 r. Ustawa stwarza moż-
liwości na realizowanie usług społecz-
nych przez Centrum Usług Społecznych. 
Oznacza to cały pakiet nowych usług dla 
mieszkańców Gminy związanych z zaspo-
kojeniem potrzeb związanych z usługami, 
które do tej pory nie były realizowane.

Warunkiem realizacji usług społecz-
nych na terenie Gminy Połaniec jest prze-
kształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Połańcu w Centrum Usług Społecznych 
w Połańcu.

Rozwój usług społecznych stanowi waż-
ny kierunek rozwoju i zmian lokalnych po-
lityk społecznych, szczególnie w kontekście 
aktualnych wyzwań i potrzeb społecznych 
ujawniających się na szczeblach lokalnych 
(zmiany w  strukturze społecznej, starze-
jąca się populacja, przeobrażenia rynku 
pracy, wyzwania pieczy zastępczej, nowe 
wyzwania zdrowotne i  ekologiczne, bez-
domność itd.).

Po wprowadzeniu w  ostatnich latach 
programów rządowych a następnie wdro-
żeniu możliwości tworzenia nowej instytu-
cji lokalnej – CUS, aktualnym wyzwaniem 
staje się proces skutecznej deinstytucjo-
nalizacji i  rozwoju usług społecznych 
w  kierunku rozwoju usług społecznych 
świadczonych w  społeczności lokalnej, 
w miejscu zamieszkania obywateli.

Rozwój usług społecznych jest proce-
sem, który zapewnia pozytywne zmiany 
w środowisku.

Z wielu analiz i badań naukowych wy-
nika, że usługi społeczne organizowane 
w  społeczności lokalnej i  w  środowisku 
zamieszkania przynoszą pozytywne rezul-
taty i  zadowolenie odbiorców. O  ile po-
moc społeczna realizowana i  kierowana 
jest do ściśle określonych grup odbiorców 
spełniających m.in. kryteria dochodowe, 
o tyle usługi społeczne realizowane są na 
rzecz wszystkich mieszkańców niezależnie 
od kryterium dochodowego. Dostępność 
usług w  zakresie wsparcia społecznego 
i  profilaktyki powinna być realizowa-
na z  myślą o  każdej osobie, która może 
ich potrzebować, ale szczególne miejsce 
w  społeczeństwie przypisuje się osobom 
z  grup szczególnie zagrożonych wyklu-
czeniem, takim jak: osoby starsze, osoby 
z  niepełnosprawnościami, osoby w  kry-
zysach: psychicznym, bezdomności, uza-
leżnienia i przemocy oraz rodziny, w tym 
dzieci i  młodzież przebywające w  pieczy 
zastępczej. Tym grupom (przede wszyst-
kim) dedykowane są: „Strategia Rozwoju 
Usług Społecznych.

Polityka publiczna do 2030 (z perspek-
tywą do 2035 r.)” oraz „Zdrowa Przyszłość. 
Ramy strategiczne rozwoju systemu ochro-
ny zdrowia na lata 2021-2027, z perspekty-
wą do 2030 r.”.

Gmina Połaniec otrzymała dofinan-
sowanie na działania związane ze zwięk-
szeniem dostępu do usług społecznych 
i  zdrowotnych poprzez utworzenie Cen-

trum Usług Społecznych zapewniającego 
powszechny dostęp do tych usług.

Działania związane z tworzeniem CUS 
oraz wsparciem świadczonych przez nie 
usług realizowane będą zgodnie z  ustawą 
z dnia 19 lipca 2019 r. o realizowaniu usług 
społecznych przez centrum usług społecz-
nych. Sposób realizacji i zakres projektu jest 
zgodny z Wytycznymi dotyczącymi realiza-
cji projektów z udziałem środków Europej-
skiego Funduszu Społecznego Plus w  re-
gionalnych programach na lata 2021-2027. 

Jako ostatnią podjęto  uchwałę w spra-
wie zmiany Uchwały nr iX/59/2024 rady 
miejskiej w Połańcu z dnia 24 września 
2024 r. w  sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia pomiędzy skar-
bem Państwa – Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i autostrad Oddział w Kiel-
cach a Gminą Połaniec.

Zmienia się treść § 1 Uchwały 
IX/59/2024 Rady Miejskiej w  Połańcu 
z dnia 24 września 2024r. w sprawie wyra-
żenia zgody na zawarcie porozumienia po-
między Skarbem Państwa – Generalną Dy-
rekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział 
w Kielcach a Gminą Połaniec.tj. kilometraż 
dla zadania „Budowa ścieżek rowerowych 
na terenie Gminy Połaniec – wykonanie 
dokumentacji technicznej- część 1 i 2” na 
km od 235+846 do km 235+879,5; od km 
235+967 do km 236+310; od km 236+310 
do km 236+500 dla części 1 oraz km od 
235+145 do km 235+344 dla części 2.

Po wyczerpaniu porządku obrad, prze-
prowadzonych dyskusjach Przewodnicząca 
Rady Miejskiej – Pani Małgorzata Walen-
ciak zamknęła obrady sesyjne.

Z każdej sesji Rady Miejskiej w Połań-
cu sporządzany jest protokół, stanowiący 
urzędowy zapis przebiegu wszystkich punk-
tów obrad i podejmowanych rozstrzygnięć, 
z którym można zapoznać się w Biuletynie 
Informacji Publicznej Połańca, jak również 
w Biurze Rady Miejskiej.

Obrady sesyjne oprac. Redaktor
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Postępy prac przy przebudowie placu targowego
Trwają zaawansowane prace przy 

inwestycji pn.: „Przebudowa placu 
przy ul. Stefana Czarnieckiego w Po-
łańcu”.

Wykonawcą umowy jest firma 
Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryj-
nych COMPLEX Mateusz Chłodnicki 
z  siedzibą w  miejscowości Moszyny, 
gmina Bogoria.

Zakres prac budowlanych obej-
muje przebudowę placu targowego 
polegającą na  wymianie nawierzchni 
wraz z  warstwami konstrukcyjnymi, 
odbudową części istniejących sieci, 
regulacją studzienek oraz  włazów, 
wykonaniu przyłącza, kanału techno-

logicznego i oświetlenia wraz z moni-
toringiem.

Na placu targowym zostanie rów-
nież zamontowane do podłoża placu 
sześć wiat, które będą służyć do wy-
stawiania towaru przez sprzedających.

Inwestycja uwzględnia wymagania 
w  zakresie dostępności dla osób nie-
pełnosprawnych. Łączna wartość zada-

nia wynosi 1 295 000,00 złotych. Kwo-
ta dofinansowania wynosi 844 160,00 
złotych. Termin wykonania umowy 
został określony do dnia 27 kwietnia 
2025 roku.

Jest to ważne oraz  długo wyczeki-
wane zadanie, zarówno przez miesz-
kańców jak i lokalnych sprzedawców.

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Trwają prace przy inwestycji pn.: 
„Modernizacja bieżni okrężnej 200 
m i bieżni prostej 100 m przy Szkole 
Podstawowej w  Połańcu oraz  mo-
dernizacja boiska wielofunkcyjnego, 
bieżni okrężnej 200 m i bieżni prostej 
100 m przy Zespole Placówek Oświa-
towych w Ruszczy’”.

Wykonawcą zadania jest firma 
EVERSPORT Sp. z o.o. z Warszawy

Przedmiotem zamówienia są roboty 

budowlane polegające na modernizacji 
bieżni okrężnej 200 m i  bieżni pro-
stej 100 m przy Szkole Podstawowej 
w  Połańcu oraz  modernizacji boiska 
wielofunkcyjnego, bieżni okrężnej 200 
m i bieżni prostej 100 m przy Zespole 
Placówek Oświatowych w Ruszczy.

Zakończenie realizacji zadania prze-
widziane jest na 18 sierpnia 2025 roku.

Dofinansowano ze środków Fundu-
szu Rozwoju Kultury Fizycznej, których 

dysponentem jest Minister Sportu i Tu-
rystyki.   /Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Trwają prace przy modernizacji boisk przy Szkole Podstawowej 
w Połańcu oraz przy Zespole Placówek Oświatowych w Ruszczy

Trwają prace przy zadaniach pn. 
„Przebudowa zbiornika wodne-
go - małego stawu w ramach Zago-
spodarowania zabytkowego parku 
w miejscowości Ruszcza” oraz „Prze-
budowa zbiornika wodnego - dużego 
stawu w  ramach zagospodarowania 
zabytkowego parku w  miejscowości 
Ruszcza”, w  ramach poddziałania, 
„Wsparcie na  inwestycje związane 
z  rozwojem, modernizacją i  dosto-
sowaniem rolnictwa i  leśnictwa” 
objętego Programem Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich na  lata 2014-2020 
z  udziałem środków Europejskiego 
Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich (EFRROW).

Zakres prac przy obu inwestycjach 
obejmuje:
•  Oczyszczenie i remont czaszy zbior-

ników wodnych (stawów parko-
wych)

•  Poszerzenie połączenia stawów
• Budowę mostku technicznego
•  Renowacja nadbrzeża wraz z  jego 

umocnieniem
•  Wykonanie przepustów – wlotowego 

i  wylotowego wraz z  pogłębieniem 
rowu odprowadzającego wodę.

W chwili obecnej rozpoczęto prace 
przy oczyszczaniu stawów.

Realizacja zadania zgodnie z umo-
wą przewidziana jest do dnia: Mały 
Staw – do grudnia 2024 roku, Duży 
staw – do maja 2025 roku.

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Prace przy przebudowie stawów w zespole 
parkowo-dworskim w Ruszczy
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Montaż barier energochłonnych w miejscowości Rybitwy
Zakończono realizację inwestycji w miejscowości Ry-

bitwy, wykonaną przez Gminę Połaniec pn.: „Zakup wraz 
z montażem barier energochłonnych”.

Bezpieczeństwo na drodze jest bardzo ważne oraz stale 
wymaga uwagi i innowacji.

Celem zadania była poprawa bezpieczeństwa uczestni-
ków ruchu drogowego oraz terenów przyległych.

Wykonawcą zadania jest firma VIASIGNI Sp. z o.o. z sie-
dzibą w miejscowości Siedliska, gmina Lubenia.
Łączny koszt inwestycji – 102 968, 84 zł. /Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Przebudowa drogi w Winnicy
W miejscowości Winnica zakończona została inwesty-

cja pn.: „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 0819T 
Połaniec – Winnica”.

Prace były prowadzone przez Powiat Staszowski.
Inwestycja została dofinansowana ze środków Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych Prze-
budowa Dróg Powiatowych w Powiecie Staszowskim.

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Trwają prace przy inwestycji pn.”Budowa sieci kanalizacji sani-
tarnej w obrębie ulicy Mazurka w miejscowości Połaniec – etap I”.

Wykonawcą zadania jest firma POL – BUD Monika Polek z Tar-
nobrzega.

Zakończenie prac do dnia 31 października 2024 roku.
/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
w obrębie ulicy Mazurka w Połańcu

Trwają zaawansowane prace przy inwestycji pn. „Re-
nowacja zabytkowego dworku w miejscowości Ruszcza 
w celu ochrony dziedzictwa kulturowego regionu”.

Obecnie przy budynku dworku widać duży postęp prac 
związany z prowadzonymi pracami ciesielskimi.

Wykonano już główną konstrukcję dachu i trwa montaż 
facjatek (lukarny).

Zostały odwzorowane również istniejące rzeźbienia 
na krokwiach i murłatach.

Zakończono także wszystkie prace konstrukcyjne we-
wnątrz budynku i trwa przyłączenie do sieci wodociągowej.

Wykonawcą zadania jest Konsorcjum firm tj. GP Con-
struction Sp. z o.o. z siedzibą w Krakowie, Gajek Małgorzata 
P.P.U. „GP-TERM” z siedzibą w Bochni oraz Bogdan Ga-
jek wspólnik spółki cywilnej P.P.U. „GP-TERM” z siedzibą 
w  Bochni, umowę podpisał pełnomocnik ww. firm Pan 
Bogdan Gajek.

Łączny koszt inwestycji wynosi: 2 988 966, 77 złotych
Gmina Połaniec otrzymała na to zadanie dofinansowanie 

w wysokości  z Rządowego Funduszu Polski Ład - Program 
Inwestycji Strategicznych. 

Inwestycja nadzorowana jest przez Pracownię Projekto-
wą do kwadratu Małgorzata Szywacz z Połańca.

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Duże postępy prac przy inwestycji 
- Renowacja zabytkowego dworku w Ruszczy
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Przekazanie placu budowy pod inwestycję 
- Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Połańcu

28 października 2024 roku nastą-
piło przekazanie placu budowy doty-
czące inwestycji pn. „Budowa infra-
struktury kanalizacyjnej w Połańcu”.

Wykonawcą zadania jest firma 
WOD – GAZ Zakład Robót Inży-
nieryjno – Transportowych Czesław 
Sztuk z  siedzibą w  miejscowości Su-
chowola, gmina Stopnica.

Przedmiotem całej inwestycji jest 
zaprojektowanie i  wybudowanie 
odcinka sieci kanalizacji sanitarnej 
w  celu wyeliminowania uciążliwości 
zapachowych poprzez oddzielenie czę-
ści tłocznej od grawitacyjnej i spięcie 
w jeden układ ciśnieniowy. W ramach 
zadania zostaną zmodernizowane ist-
niejące pompownie sieciowe oraz wy-
budowane nowe tłocznie, nowy odci-

nek sieci uzbrojony będzie w studnie 
czyszczakowe.

Początek przedmiotowej sieci zloka-
lizowany jest w rejonie ulicy Krakow-
skiej Dużej w  Połańcu, dalej biegnie 
w kierunku ulicy Zrębińskiej, następnie 
występują przejścia przez rzeki i  bie-
gnie dalej w  kierunku ulicy Staszow-

skiej oraz w kierunku ulicy Zielińskiego 
z zakończeniem w Oczyszczalni Ście-
ków w miejscowości Łęg.

W ramach inwestycji przewiduje się 
wykonanie:
•	 3112	m	przewodów	kanalizacji	sani-

tarnej dn180 wykopem otwartym,
•	 155	m	przewodów	kanalizacji	sani-

tarnej dn160 wykopem otwartym, 
•	 2530	m	przewodów	kanalizacji	sanitar-

nej dn180 przewiertem sterowanym,
•	 52	m	przewodów	kanalizacji	sanitar-

nej dn160 przewiertem sterowanym.
Łączna wartość inwestycji: 5 222 

000,00 zł. Inwestycja została dofinan-
sowana z Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Strategicz-
nych. Dofinansowanie: 4 960 900,00 zł

 /Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

W  dniu 7 listopada 2024 roku 
w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec 
podpisano umowę dotyczącą reali-
zacji zadania pn. „Przebudowa dro-
gi dojazdowej do gruntów rolnych 
w miejscowości Łęg”.

Umowa zawarta została pomię-
dzy Gminą Połaniec, reprezentowa-
ną przez Burmistrza Miasta i  Gmi-
ny Pana   Jacka Benedykta Nowaka, 
a firmą Przedsiębiorstwo Budowlane 
POLBUD, którą prowadzi działalność 
Pan Tomasz Darowski, z  siedzibą 
w miejscowości Kłoda, ul. Długa 60, 
28-236 Rytwiany.

W  ramach przebudowy zaplano-
wano szeroki zakres działań mających 
na  celu poprawę jakości nawierzchni 
oraz  zwiększenie komfortu i  bezpie-
czeństwa użytkowników drogi.

Całkowity koszt inwestycji wynosi 
114 308,82 zł brutto, w  tym podatek 
VAT w wysokości 23%.

Podczas podpisania umowy na sali 
obecni byli również: Zastępca Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec Pan 
Jarosław Kądziela, Dyrektor do spraw 
technicznych Pani Beata Skrzyniarz, 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

w Połańcu Pan Andrzej Wawrzyniec, 
Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Żu-
gaj, sołtys sołectwa Łęg Pani Justyna 
Karczewska, pracownik referatu Tech-
niczno – Inwestycyjnego Pani Marta 
Pawłowska oraz  Pan Rafał Kiliański 
– Główny specjalista ds. zamówień 
publicznych.

/Tekst i Foto: Iwona Stachura/

Rozpoczyna się przebudowa drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych w Łęgu

Prace przy drodze powiatowej 
w miejscowości Tursko Małe Kolonia

Na terenie Gminy Połaniec prowa-
dzone są prace przy drodze powia-
towej w  ramach zadania „Remont 
drogi powiatowej nr 1841T Połaniec 
– Niekurza od km 6+380 do km 6+750 
w miejscowości Tursko Małe Kolonia”.

Wykonawcą zadania jest Przedsię-
biorstwo Budowlane POLBUD To-
masz Darowski.

Prace nadzoruje i prowadzi Zarząd 
Dróg Powiatowych w Staszowie.

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/
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Zakończono prace przy renowacji boiska w miejscowości Winnica
Dokonano oficjalnego odbioru zakończonej inwestycji 

w miejscowości Winnica, wykonaną przez Gminę Połaniec 
pn.: „Renowacja murawy boiska w miejscowości Winnica”.

Wykonawcą zadania jest Spółka Zakład Transportu Ener-
getyki Połaniec Sp. z o.o. z siedzibą w Połańcu.

Inwestycja polegała na renowacji murawy boiska wiej-
skiego w miejscowości Winnica o wymiarach 30 m x 18 m 
polegająca na dowiezieniu ziemi urodzajnej oraz rozwiezie-
niu i rozplantowaniu jej na całej powierzchni.

Następnie obsiano trawą całą powierzchnię i zawalcowa-
no. Łączny koszt inwestycji – 9 188,10 zł.

/Marta Pawłowska/

W Zrębinie zakończono realiza-
cję i dokonano odbioru technicznego 
zadania pn. „Budowa nowego boiska 
wielofunkcyjnego wraz z  zadasze-
niem o stałej konstrukcji przy Szkole 
Podstawowej w Zrębinie”. 

Inwestycja ta, będąca owocem 
współpracy władz lokalnych z  Mini-
sterstwem Sportu i  Turystyki, przy-
bliża mieszkańców do nowoczesnej 
infrastruktury sportowej, która będzie 
służyć nie tylko uczniom, ale  i  całej 
społeczności.

Podczas obioru obecni byli m.in. 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec - 
Pan Jacek Benedykt Nowak, Zastępca 
Burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec 
- Pan Jarosław Kądziela, Główny Wy-
konawca - Pan Dariusz Gozdek, Kie-
rownik Referatu Techniczno -  Inwe-
stycyjnego w Urzędzie Miasta i Gminy 
Połaniec - Pani Danuta Bobrowska, 
pracownik referatu - Pan Artur Maj, 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zrę-
binie - Pani Elżbieta Adaś, Dyrektor 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Połańcu 
Pan Grzegorz Sobut, Sołtys miejsco-
wości Zrębin - Pani Małgorzata Bed-
narska, Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej w  Połańcu - Pan Andrzej 
Wawrzyniec, Radny Rady Miejskiej 
w Połańcu - Pan Marek Maj oraz Kie-
rownik Budowy - Pan Łukasz Siwek, 
Podwykonawcy i Inspektorzy.

Wykonawcą tego zadania jest firma 
„GMC” Sp. z o.o. z siedzibą w Staszo-
wie.

Obiekt, którego całkowita po-
wierzchnia użytkowa wynosi około 

1300 m², został również zaprojekto-
wany z myślą o dostępności dla osób 
niepełnosprawnych.

W skład nowoczesnego kompleksu 
sportowego wchodzi:
•	 boisko	wielofunkcyjne,	które	będzie	

przystosowane do gry w piłkę nożną, 
koszykówkę oraz siatkówkę,

•	 zaplecze	szatniowe,	obejmujące	dwie	
szatnie z pełnym zapleczem sanitar-
nym,

•	 przestrzeń	magazynowa,
•	 antresola	z widownią	na około	100	

miejsc siedzących, co umożliwi 
organizację zawodów sportowych 
z udziałem publiczności.
Inwestycję dofinansowano ze środ-

ków budżetu Państwa, których dyspo-

nentem jest Minister Sportu i  Tury-
styki  w ramach Programu OLIMPIA 
- Program budowy przyszkolnych 
hal sportowych na  100 lecie pierw-
szych występów reprezentacji Polski 
na igrzyskach olimpijskich.

Zadaszone, nowoczesne boisko wie-
lofunkcyjne to ważna i długo wyczeki-
wana inwestycja w naszej gminie.

Szczególne znaczenie ma ono rów-
nież dla uczniów Szkoły Podstawowej 
Zrębinie, którzy z  utęsknieniem wy-
czekiwali na powstanie takiego miejsca 
w swojej szkole. W końcu lekcje w-fu 
będą mogły odbywać się na sali gim-
nastycznej, której zawsze brakowało.

Tego typu boiska to doskonałe 
rozwiązanie, któremu przyświeca 
szerzenie i  rozpowszechnianie zdro-
wego stylu życia. Dzisiejsza techno-
logia pozwala na  wyposażenie boisk 
w nawierzchnię łączącą ze sobą różne 
dziedziny sportu.   Boiska wielofunk-
cyjne służą do uprawiania wielu róż-
nych dyscyplin.

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Dokonano odbioru technicznego boiska wielofunkcyjnego w Zrębinie
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W dniu 21 listopada 2024 roku 
w Urzędzie Miasta i Gminy w Połań-
cu została podpisana umowa na za-
danie pn.: „Obsługa placu targowego 
przy ul. Stefana Czarnieckiego i  ul. 
Krakowskiej w Połańcu”.

W imieniu Gminy Połaniec umowę 
podpisał Burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec Pan Jacek Benedykt Nowak, 
natomiast  w imieniu Wykonawcy 
umowę podpisała Pani Magdalena Gó-
ral, Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. 
z siedzibą w Połańcu.

Zakres wynikający z  podpisanej 
umowy:
•	 codzienne	 sprzątanie	 placu	 targo-

wego niezwłocznie po zakończeniu 

targu (ul. Czarnieckiego),
•	 bieżące	sprzątanie	placu	targowego,	

wraz z  przyległym parkingiem po 
zakończeniu targu (ul. Krakowska), 

•	 zorganizowanie	 technicznej	 obsłu-
gi sprzedawców i  kupujących (wy-
znaczanie stoisk oraz  wskazywanie 
miejsc sprzedaży),

•	 egzekwowanie	przepisów	sanitarno	-	
epidemiologicznych, przeciwpożaro-
wych, porządkowych, budowlanych 
i innych obowiązujących w obrocie 
prawnym oraz wynikających z regu-
laminu targowiska,

•	 utrzymanie	w sposób	ciągły	czysto-
ści i właściwego użytkowania infra-
struktury, w  tym m.in. utrzymanie 
w  należytym stanie sanitarno-hi-

gienicznym szaletu, gwarantują-
cym jego sprawne funkcjonowanie, 
w  tym: mycie i  dezynfekcja szale-
tu, bieżące zaopatrywanie szaletu   
w niezbędne środki higieny, 

•	 segregowanie	papieru,	szkła,	plastiku	
do istniejących pojemników segre-
gacyjnych,

•	 bieżące	monitorowanie	miejsc	zagro-
żonych występowaniem szkodników,

•	 w	 okresie	 zimowym	czyszczenie	 ze	
śniegu i lodu oraz likwidacja ślisko-
ści   na terenie placów targowych, 
dojść i  wjazdów na  targowiska (w 
ciągu całego dnia handlowego) 
z uwzględnieniem zachowania swo-
bodnego dostępu (dojazdu) do wszel-
kich punktów handlowych oraz  in-

Gmina Połaniec podpisała umowę na zadanie 
- Obsługa placu targowego przy ul. Stefana Czarnieckiego 

i ul. Krakowskiej w Połańcu

Postępy prac przy budowie odcinków wodociągu magistralnego
W dniu 30 października 2024 roku 

w siedzibie spółki „Propol” przepro-
wadzono naradę dotyczącą zadania 
pn. „Budowa odcinków wodociągu 
magistralnego usytuowanych w miej-
scowościach Suchowola, Pliskowola, 
Niekrasów i Trzcianka Gmina Osiek 
Powiat Staszów’”.

Inwestycja obejmuje budowę dwóch 
odcinków magistrali wodociągowej 
o łącznej długości ok. 10 km w więk-
szości wzdłuż istniejącego rurocią-
gu magistralnego. Inwestycja polega 
na zastąpieniu stalowego odcinka ru-
rociągu magistralnego mocno skoro-
dowanego na rurociąg z rur PE. 

Prace przebiegają od granic sołec-
twa Suchowola, Wiązownica Duża, 
Strzegom do terenów Kopalni Siarki 
Osiek przez teren sołectw Suchowola, 

Pliskowola, Niekrasów, Trzcianka zlo-
kalizowanych w  gminie Osiek w  po-
wiecie Staszowskim.

Magistrala wodociągowa jest zasad-
niczą częścią magistrali łączącej ujęcie 
wody zlokalizowane w  Wiązownicy 
Małej w gminie Staszów z pompownią 
w Trzciance, gmina Osiek.

W dniu 23 października 2024 roku 

zgodnie z harmonogramem nastąpiło 
włączenie nowo budowanej magistra-
li DN 400 do istniejącej sieci wodo-
ciągowej. Punkty wpięcia znajdowały 
się na terenie kopalni siarki oraz przy 
zbiornikach wody „Suchowola – las”.

Obecnie trwają prace porządkowe 
na trasie budowy magistrali.

Rozpoczęto również procedurę for-
malno – prawną w  celu zakończenia 
robót budowlanych.

Inwestycja jest realizowana z udzia-
łem środków z  Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej.

Realizacja zadania planowana jest 
do końca 2024 roku. 

Łączny koszt zadania wynosi 9 300 
000 zł.

/P.P.U. „PROPOL”/
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W dniu 20 listopada 2024 roku 
nastąpił oficjalny odbiór zadania 
pn. „Przebudowa odcinka drogi po-
wiatowej nr 1843T (0820T) Rybitwy 
– Budziska w miejscowości Ruszcza 
Kępa”.

Inwestycja realizowana była przez 
Powiatowy Zarząd Dróg w Staszowie.

Łączna kwota realizacji zada-
nia  wynosi 1 165 200,83 zł. 

Środki przekazane na zadanie:
•	 Rządowy	 Fundusz	 Rozwoju	 Dróg	

przeznaczył kwotę 932 160, 00 zł
•	 Powiat	Staszowski	przeznaczył	kwo-

tę w wysokości 116  520, 83 zł
•	 Gmina	Połaniec	 dołożyła	 do	 reali-

zacji zadania kwotę 116 520, 00 zł 
pochodzącą z budżetu gminy.
Inwestycja ma na celu poprawę ja-

kości infrastruktury drogowej w regio-
nie, co przyczyni się do zwiększenia 
komfortu oraz bezpieczeństwa wszyst-
kich użytkowników drogi.

/Tekst: Agnieszka Krupa/

Wyremontowano kolejny odcinek drogi w Gminie Połaniec 

nych pomieszczeń usytuowanych 
na terenie targowisk, 

•	 w	okresie	zimowym	usuwanie	śnie-
gu i lodu z zadaszenia, 

•	 w	okresie	zimowym	odśnieżanie	te-
renu, a w razie potrzeby wywożenie 
śniegu z terenu targowiska w miejsce 
do tego przeznaczone, po uzgodnie-
niu z Zamawiającym,

•	 prowadzenie	działalności	nie	może	
powodować utrudnień w ruchu ko-
łowym i pieszym wokół targowiska,

•	 aktualizowanie	 i  odpowiednie	 wy-
eksponowanie tablic i ogłoszeń infor-
macyjnych obejmujących w szczegól-
ności Regulamin targowiska, cennik 
opłat targowych,

•	 zapewnienie	 ładu,	 porządku	 i  bez-
pieczeństwa,

•	 przeprowadzanie	na zlecenie	zamawia-
jącego wymaganych prawem kontroli 
obiektów i budynków, zgodnie z usta-
wą z dnia 7 lipca 1994r. Prawo budow-
lane, obowiązującymi przepisami pra-
wa oraz prowadzenie książki obiektu, 

•	 przeprowadzanie	na  zlecenie	 zama-
wiającego wymaganych prawem kon-
troli obiektów i budynków, zgodnie 
z Rozporządzeniem Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji z dnia 
7 czerwca 2010r. w sprawie ochrony 
przeciwpożarowej budynków, innych 
obiektów budowlanych i terenów, 

•	 na	 zlecenie	 zamawiającego	 prowa-
dzenie i aktualizacja Instrukcji Bez-
pieczeństwa Pożarowego zgodnie 
z  art. 4 ustawy z  dnia 24 sierpnia 
1991r. o ochronie przeciwpożarowej,

•	 bieżące	konserwowanie	i utrzymywa-
nie w sprawności infrastruktury tech-
nicznej targowiska ze szczególnym 
uwzględnieniem naprawy wszelkich, 
drobnych  usterek  i nieprawidłowości 
funkcjonowania targowiska,

•	 zapewnienie	nadzoru	nad	 targowi-
skiem przez Inspekcję Weterynaryj-
ną, zgodnie z przepisami prawa,                           

•	 wykonywanie	innych	czynności	nie-
zbędnych do prawidłowego funk-
cjonowania placu targowego, w tym 
podejmowanie interwencji na  we-
zwanie Zamawiającego.
Okres trwania umowy obowiązu-

je od dnia 1 stycznia 2025 roku do 31 
grudnia 2025 roku. Łączny koszt zada-
nia wynosi 153 614, 76 zł

/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Uroczyste zakończenie prac budowlanych przy inwestycji 
budowy odcinków wodociągu magistralnego

W dniu 22 listopada 2024 roku 
odbyło się uroczyste zakończenie 
prac budowlanych przy inwestycji 
pn. „Budowa odcinków wodocią-
gu magistralnego usytuowanych 
w  miejscowościach Suchowola, 
Pliskowola, Niekrasów i  Trzcianka 
gmina Osiek.”

Gminę Połaniec reprezentowali, Za-
stępca Burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec - Pan Jarosław Kądziela, Skarb-
nik Gminy Połaniec - Pani Małgorzata 
Żugaj oraz Radca Prawny Urzędu Mia-
sta i Gminy w Połańcu - Pani Monika 
Sass - Wołczyńska.

Prace dotyczyły budowy dwóch 
odcinków magistrali wodociągowej 
o łącznej długości ok. 10 km w więk-
szości wzdłuż istniejącego rurociągu 
magistralnego. 

Inwestycja polega na  zastąpieniu 

stalowego odcinka rurociągu ma-
gistralnego mocno skorodowanego 
na rurociąg z rur PE. 

Zadanie było realizowane przez 
Przedsiębiorstwo Produkcyjno 
Usługowe «Propol» Spółka z  o. o. 
z Osieka.

Łączny koszt realizacji inwestycji 
wynosi 9,3 mln złotych. Dofinanso-
wanie inwestycji pochodzi ze środków 
z  Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej.

/P.P.U. „PROPOL/
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Gmina Połaniec podpisała umowę na zakup nowego pojazdu 
dla Warsztatu Terapii Zajęciowej w Połańcu

W dniu 28 listopada 2024 roku 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak podpi-
sał umowę na  zadanie pn.: „Dosta-
wa autobusu 23 miejscowego (22+1) 
dostosowanego do przewozu osób 
niepełnosprawnych z  możliwością 
przewożenia 2 osób na wózkach in-
walidzkich”.

Pojazd będzie służył uczestnikom 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w  Po-
łańcu. Wykonawcą zadania jest firma 
TRUCK IMPORT - EXPORT WYNA-
JEM Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie.

Ogólna specyfikacja pojazdu: Mar-
ka: MERCUS, Model: MB SPRINTER, 
Pojazd fabrycznie nowy, niezarejestro-
wany, Rok produkcji: 2024, Kolor po-
jazdu: biały

Łączny koszt inwestycji wynosi: 514 
140,00 zł. 

Dofinansowanie: 351 500,00 zł. 
Zamówienie jest dofinansowane 
w  ramach programu pn.: „Program 
Wyrównywania Różnic Między Re-

gionami III”- 2024 r., współfinan-
sowany ze środków PFRON, opra-
cowany w  ramach ,”Obszaru D” 
zadanie pn. „Zmniejszenie barier 
transportowych na  rzecz uczestni-
ków Warsztatu Terapii Zajęciowej 
w Połańcu poprzez zakup autobusu 
dostosowanego do przewozu osób 
niepełnosprawnych”.

Wykonawca, zgodnie z umową zobo-
wiązuje się do wydania pojazdu w termi-
nie do dnia 30 kwietnia 2025 roku.

/Tekst: Agnieszka Krupa/

Radiowóz z  nowocze-
snym oznakowaniem wła-
śnie trafił do Komisariatu 
Policji w Połańcu. 

Radiowóz jest jednym 
z  podstawowych narzędzi 
wykorzystywanych przez 
funkcjonariuszy w codzien-
nej służbie, zatem  zakup 
nowego ma rzeczywisty 
wpływ na  bezpieczeństwo 

mieszkańców w  naszym 
regionie. Zakup pojazdu 
usprawni pracę funkcjona-
riuszom posterunku, wpły-
nie korzystnie na  osiągane 
efekty w  działalności pre-
wencyjnej oraz  zapewni 
bezpieczeństwo mieszkań-
com gminy na najwyższym 
poziomie. 

/Redaktor/

Nowy radiowóz dla Komisariatu Policji w Połańcu

Dwa nowe ambulanse trafiły do Szpitala Powiatowego w Staszowie
26 listopada 2024 roku odbyło się 

uroczyste przekazanie dwóch ambu-
lansów ratunkowych wraz z  nowo-
czesnym wyposażeniem dla Szpitala 
Powiatowego w Staszowie.

Ważną informacją dla mieszkańców 
Miasta i  Gminy Połaniec jest fakt, iż 
jedna z tych karetek została przekazana 
do bazy w Połańcu, aby służyć miesz-
kańcom naszej gminy. 
•	 Łączny	koszt	inwestycji	wyniósł	pra-

wie 1,9 mln zł.
Szpital otrzymał również na ten cel do-

finansowanie, m.in.:
•	 Ministerstwo	 Zdrowia	 przekazało	

1,2 mln zł,
•	 Gminy	powiatu	staszowskiego	prze-

kazały na ten cel łącznie 115 tys. zł, 
w tym Gmina Połaniec przekazała 50 
tys. zł

•	 Starostwo	powiatowe	przekazało	100	
tys. zł.
Pozostałe środki to wkład własny 

szpitala.
W chwili obecnej Zespół Ratow-

nictwa Medycznego w  Szpitalu Po-

wiatowym w  Staszowie posiada pięć 
ambulansów, w  tym trzy w  systemie 
wyjazdowym, natomiast dwa będą wy-
korzystywane w razie potrzeby na za-
stępstwo.

/Łukasz Wójt/
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Ważne jest, aby pomieszczenia 
opiekuńcze były klimatyzowane 
i  miały komfortową temperaturę. 
Instalacja systemu klimatyzacji jest 
niemal nieunikniona, gdyż  dzięki 
niej ograniczamy występowanie cho-
rób związanych z upałem i klimatem. 

Dlatego doposażenie placówki opie-
kuńczej w  system klimatyzacji jest 
bardzo potrzebny. Nowoczesne kli-
matyzatory mają za zadanie zwiększyć 
komfort użytkowników. Te urządzenia 
nie tylko skutecznie schładzają po-
mieszczenia, ale także są wyposażone 
w funkcję grzania i mogą pozytywnie 
wpływać na wilgotność powietrza.

W nowoczesne klimatyzatory została 
wyposażona placówka – Warsztaty Tera-
pii Zajęciowej. Całkowita kwota zadania 
to: 59 000,00 zł, zaś dofinansowanie: 45 
910,88 zł ze środków PFRON, w ramach 
Obszaru F, „Programu Wyrównywania 
Różnic Między Regionami III” – 2024 
r.,  pn. ,,Modernizacja Warsztatu Tera-
pii Zajęciowej poprzez montaż instala-
cji klimatyzacyjnej  w pomieszczeniach 
budynku zlokalizowanego przy ulicy 
Lipowej 20 w Połańcu’’.

Celem projektu jest modernizacja 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w Połańcu 
w celu utrzymania właściwej tempera-
tury w pomieszczeniach budynku przez 
cały okres roku. W dniu 29 listopada 

nastąpił odbiór instalacji klimatyza-
cyjnej, którego dokonali: Wicestarosta 
Staszowski - Pan Leszek Guzal, naczel-
nik Wydziału Spraw Obywatelskich 
i  Zarządzania Kryzysowego Starostwa 
Powiatowego w Staszowie - Pan Ryszard 
Stachura, inspektor z  Wydziału Spraw 
Obywatelskich i Zarządzania Kryzyso-
wego Starostwa Powiatowego w Staszo-
wie - Pan Radosław Chynek , Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec – Pan Jacek Be-
nedykt Nowak, przedstawiciel PFRON 
Kielce - Pani Dominika Tosnowiec, Za-
stępca Burmistrza – Pan Jarosław Ką-
dziela, kierownik WTZ – Pani Joanna 
Dziedzic, Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej – Pan Andrzej Wawrzyniec, 
sekretarz gminy – Pani Bogumiła Nie-
spodziewana, skarbnik Gminy – Pani 
Małgorzata Żugaj, kierownik ref. inwe-
stycyjno – technicznego – Pani Danuta 
Bobrowska, wykonawca zadania pełno-
mocnik firmy Handlowo – Usługowej 

„SIGMA” Barbara   Łodkowska – Pan 
Mateusz Łodkowski.

Montaż instalacji klimatyzacyjnej 
składa się z 8 klimatyzatorów we-
wnętrznych zasilanych 4 agregatami 
zewnętrznymi  oraz dwóch agregatów 
zewnętrznych. Ponadto przedmiot za-
mówienia obejmował przygotowanie 
podłoża oraz malowanie ścian w po-
mieszczeniach, w których zostały za-
montowane klimatyzatory.

Montaż całego systemu instalacji 
przyczyni się do wymiany powietrza 
w pomieszczeniach w celu utrzymywa-
nia zadanych warunków klimatycznych, 
czyli odpowiedniego zakresu temperatur 
i wilgotności powietrza, zapewniających 
dogodne warunki do pracy i funkcjono-
wania podopiecznych placówki. 

/Tekst: Redaktor
Foto: Archiwum prywatne/

Montaż instalacji klimatyzacyjnej w pomieszczeniach 
budynku WTZ – większy komfort dla podopiecznych placówki

„Transformacja energetyczna 
a przyszłość miast” to tytuł konferen-
cji, która odbyła się w  Kozienicach 
z udziałem przedstawicieli połaniec-
kiego samorządu – Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec – Pana Jacka Bene-
dykta Nowaka oraz Zastępcy Burmi-
strza – Pana Jarosława Kądzieli.  

W spotkaniu, zorganizowanym 
z  inicjatywy władz samorządowych 
Kozienic, udział wzięli przedstawiciele 
dziewięciu samorządów. Wszystkie te 
miasta łączy fakt, że na swoim terenie 
posiadają elektrownie węglowe, a  tym 
samym muszą zmierzyć się z  proble-
mem ich sukcesywnego wygaszania. 

Zgodnie z  najnowszymi planami rzą-
du, proces ma być znacznie szybszy niż 
pierwotnie zakładano, co znalazło swoje 
odzwierciedlenie w  zaktualizowanym 
projekcie Krajowego Planu na  rzecz 
energii i klimatu.

Duże zaniepokojenie u samorzą-
dów   budzi zamykanie bloków ener-
getycznych i  wygaszanie elektrow-
ni, problemy z  dostawami ciepła dla 
mieszkańców, zwolnienia tysięcy osób 
związanych z  branżą energetyczną, 
wielomilionowe spadki w  dochodach 
samorządów oraz  widmo recesji. 
Trwająca transformacja i  postępują-
ce odchodzenie od energetyki opartej 

na węglu powodują wiele obaw wśród 
samorządów, na terenie których funk-
cjonują elektrownie. Podczas spotkania 
podjęto  istotne tematy dotyczące stanu 
przygotowań poszczególnych gmin do 
transformacji energetycznej, która jest 
nie tylko koniecznością wynikającą 
z  globalnych zobowiązań klimatycz-
nych, ale także szansą na rozwój i mo-
dernizację naszych regionów. Miasta jak 
wiemy odgrywają ważną rolę w trans-
formacji energetycznej.

Problemy społeczne i gospodarcze
Obecnie w  Polsce ok. 60% energii 

elektrycznej produkowanej jest z węgla. 
Zgodnie z projektem KPEiK w 2030 r. 

Kozienice: Konferencja transformacja energetyczna
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ma być to 22%, a w 2040 r. – zaledwie 
1%. W praktyce oznacza to wygaszanie 
elektrowni węglowych, zastępowanie 
ich gazowymi oraz  przede wszystkim 
odnawialnymi źródłami energii.  Dla 
„energetycznych” miast zwiastuje to 
wiele problemów, przede wszystkim 
finansowych. Po pierwsze grozi im 
załamanie dochodów budżetowych, 
m.in. z  podatków od nieruchomości 
czy udziałów w PIT oraz CIT. W ska-
li kraju są to wielomilionowe kwoty. 
Tylko w  przypadku Kozienic około 
1/3 budżetu miasta zależy od wpły-
wów związanych z Eneą Wytwarzanie 
i funkcjonującą tu Elektrownią Kozie-
nice. Skala wyzwań dla poszczególnych 
miast jest różna, ale dla każdego ener-
getycznego samorządu jest to istotne 
wyzwanie. Ogromnym problemem jest 
widmo wzrostu bezrobocia, nie tylko ze 
względu na  sytuację osób bezpośred-
nio zatrudnionych w  elektrowniach, 
ale również w firmach z nimi współpra-
cujących czy  po prostu świadczących 
usługi na lokalnych rynkach.

W przypadku 13 samorządów, 
na terenie których działają elektrownie 
węglowe chodzi o  ponad 11% miejsc 
pracy, czyli w sumie około 30 tys. osób 
zatrudnionych w  energetyce i  około 
660 tys. mieszkańców tych miast, które 
w  mniejszym bądź  większym stopniu 
dotknie transformacja. Chociaż wyga-
szanie elektrowni i przenoszenie części 
z nich do rezerwy ma trwać do lat 40. 
XXI wieku, to nie wszystkie samorządy 
będą miały czas na przystosowanie się 
do nowych warunków. W niektórych 
miastach procesy te będą znacznie 
szybsze, a pierwsze bloki zostaną wy-
gaszone już w przyszłym roku.

W swoich planach rząd zapowia-
da korzyści płynące z  transformacji 
energetycznej. Samorządy powiązane 
z elektrowniami zwracają jednak uwagę 
na fakt, że te profity będą rozproszone 
w skali całego kraju i niekoniecznie ich 
mieszkańcy będą mogli z nich skorzy-
stać, co przyczyni się do pogłębienia 
lokalnych kryzysów. W ocenie władz 
„energetycznych” gmin brakuje kon-
kretnych informacji od strony rządowej 
w tym temacie oraz faktycznej alterna-
tywy dla tych miast. Brakuje też świa-
domości dotyczącej problemów branży 
energetycznej.

Samorządowcy wymieniali się 
doświadczeniami dotyczącymi trud-
nej współpracy z  władzami spółek, 
będących własnością Skarbu Państwa. 
Największe rozczarowanie budzi brak 
komunikacji i woli współpracy, szcze-
gólnie w kontekście możliwości uloko-
wania nowych inwestycji. 

Apel do premiera
W trakcie wielogodzinnego spotka-

nia w Kozienicach, przedstawiciele dzie-
więciu samorządów wystosowali wspól-
ny apel do Premiera RP Donalda Tuska 
oraz ministrów w jego rządzie. Jak pod-
kreślają, w  sprawach energetyki chcą 
mówić jednym głosem. Samorządowcy 

w pierwszej kolejności oczekują spotka-
nia z władzami krajowymi oraz przeka-
zania precyzyjnych informacji na temat 
wyłączania poszczególnych elektrowni 
i planowanych zwolnień. Domagają się 
m.in. wsparcia dla samorządów i zwal-
nianych pracowników oraz wprowadze-
nia nowych instrumentów finansowych, 
łagodzących skutki rozpoczętych już 
procesów, a  także zachowania ciągło-
ści dostaw ciepła. Autorzy pisma liczą 
na to, że spotkanie mogłoby się odbyć 
jeszcze w listopadzie.

W trakcie spotkania w Kozienicach 
podjęto decyzję o zacieśnieniu współ-
pracy między „energetycznymi” sa-
morządami i  prowadzeniu dalszych 
prac w  nowo powstałej grupie robo-
czej. Samorządowcy chcą zaintereso-
wać losem swoich miast jak największe 
grono osób decyzyjnych, w tym parla-
mentarzystów. Zgodnie z zapowiedzia-
mi temat zostanie poruszony również 
na forum Związku Miast Polskich. Sa-
morządy prowadzą również rozmowy 
z przedstawicielami związków zawodo-
wych z  branży energetycznej. W pla-
nach są także spotkania z mieszkań-
cami poszczególnych miast.

/Tekst: Redaktor
Fot. Archiwum prywatne/

Gmina Połaniec podpisała umowę na udzielenie pożyczki na realizację zadania 
- Budowa przydomowych przepompowni ścieków na terenie Gminy Połaniec
28 listopada 2024 roku w siedzibie 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i  Gospodarki Wodnej 
w Kielcach Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec Pan Jacek Benedykt Nowak, 
przy kontrasygnacie Skarbnika Gmi-
ny Połaniec Pani Małgorzaty Żugaj 
podpisał umowę na  udzielenie po-
życzki przeznaczonej na  realizację 
projektu pod nazwą „Budowa przy-

domowych przepompowni ścieków 
na terenie Gminy Połaniec”.

W ramach inwestycji powstanie 11 
przydomowych przepompowni ście-
ków, które pozwolą na skuteczne od-
prowadzenie ścieków do oczyszczalni 
dzięki nowo wybudowanym przyłą-
czom.

Łączny koszt przedsięwzięcia wyno-
si 357 600,00 zł.

Budowa przepompowni popra-
wi warunki sanitarne oraz  przyczyni 
się do ochrony środowiska w  naszej 
gminie. To kolejny krok w  kierunku 
rozwoju infrastruktury i podnoszenia 
jakości życia mieszkańców Połańca.

/Agnieszka Krupa/
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Nowy ambulans trafił do bazy ratowniczej w Połańcu
Pod koniec listopada bieżącego 

roku odbyło się uroczyste przekaza-
nie dwóch ambulansów ratunkowych 
wraz z nowoczesnym wyposażeniem 
dla Szpitala Powiatowego w Staszo-
wie. Jeden z nich został przekazany 
do bazy w Połańcu.

Przekazania nowoczesnego ambu-
lansu ratunkowego w  Połańcu doko-
nali Burmistrz Miasta i  Gminy Po-
łaniec - Pan Jacek Benedykt Nowak 
wraz z Zastępcą Burmistrza - Panem 
Jarosławem Kądzielą oraz Skarbnikiem 
Gminy - Panią Małgorzatą  Żugaj.

Ambulans wyposażony jest w  naj-
nowsze technologie i  urządzenia me-
dyczne, które umożliwiają skuteczną 
pomoc w nagłych przypadkach oraz za-
pewniają szybki transport pacjentów 
do szpitala. Nowoczesne wyposażenie 

pozwala na przeprowadzenie zaawan-
sowanej diagnostyki i  ratowania życia 
w trudnych warunkach.

Warto podkreślić, że  inwestycja 
w  nowoczesny sprzęt ratunkowy to 
istotny krok w  podnoszeniu jakości 
usług medycznych w regionie. Dzięki 
wsparciu lokalnych władz, Połaniec zy-
skał pojazd, który w znacznym stopniu 
zwiększy efektywność działań służb ra-
towniczych, a  także poprawi bezpie-

czeństwo i komfort pacjentów w chwili 
zagrożenia zdrowia i życia.

Łączny koszt całej inwestycji zaku-
pu karetek wyniósł prawie 1,9 mln zł.

Szpital otrzymał również na  ten cel 
dofinansowanie, m.in.: Ministerstwo 
Zdrowia przekazało 1,2 mln zł, Gminy 
powiatu staszowskiego przekazały na ten 
cel łącznie 115 tys. zł, w tym Gmina Po-
łaniec przekazała 50 tys. zł, St arostwo 
powiatowe przekazało 100 tys. zł.

W chwili obecnej Zespół Ratow-
nictwa Medycznego w  Szpitalu Po-
wiatowym w  Staszowie posiada pięć 
ambulansów, w  tym trzy w  systemie 
wyjazdowym, natomiast dwa będą wy-
korzystywane w razie potrzeby na za-
stępstwo.

/Tekst: Agnieszka Krupa 
Foto: Łukasz Wójt/

Place zabaw to serca naszych spo-
łeczności - bardzo ważny element 
każdej wspólnoty, który umożliwia 
dzieciom rozwijanie umiejętności fi-
zycznych, społecznych i kreatywności, 
a także zachęca do aktywnego spędza-
nia czasu na świeżym powietrzu. 

Plac zabaw na Osiedlu Północ
Na terenie placu zabaw powstała 

strefa z nawierzchnią bezpieczną. Sek-
tor dzieli chodnik z  kostki betono-
wej, niefazowanej, po której łatwiej 
poruszać się osobą z niepełnospraw-
nością, przy wejściu znajduje się pas 
z  kostki integracyjnej.   Na terenie 
miejsca rekreacji znajdują się również 
nasadzenia sensoryczne – lawenda, 
trawa, która wpływa na  kształtowa-
nie wrażliwości zmysłowej. W strefie 
z  nawierzchnią bezpieczną znajdują 
się urządzenia: huśtawka integracyj-
na ważka, urządzenia linowe, głuchy 
telefon, huśtawka podwójna, stoliki 
do gry w  szachy i  chińczyka, ekolo-
giczne memory. Wszystkie urządze-
nia są   z  wymaganymi atestami. Na 
placu zabaw powstała strefa senso-
ryczna, na  której jest ścieżka sen-
soryczna oraz  nasadzenia z  roślin 
sensorycznych (lawenda, trawy). 
Nasadzenia z  katalp mają za zada-

nie stworzyć miejsca zacienione dla 
odpoczynku dzieci oraz  ich opie-
kunów. Na placu zabaw znajdują 
się także: ławka, kosze, regulamin.  
Przebudowa placu zabaw na Osiedlu 
Północ wyniosła 340 000, 00 zł. 

Plac zabaw przy ul. Królowej Ja-
dwigi  

Na terenie placu zabaw powstały 3 
strefy: strefa z nawierzchnią bezpieczną, 
strefę z nawierzchnią trawiastą oraz pia-
skową. Sektory dzieli chodnik z  kost-
ki betonowej, niefazowanej, po której 
łatwiej poruszać się osobą z  niepełno-
sprawnością, przy wejściach projektuje 
się pas z kostki integracyjnej.  Na terenie 
miejsca rekreacji są również nasadzenia 
sensoryczne – lawenda, która wpływa 
na  kształtowanie wrażliwości zmysło-
wej. W strefie z nawierzchnią bezpiecz-
ną znajdują się urządzenia: huśtawka 
integracyjna ważka, urządzenie linowe, 

huśtawka podwójna. Z kolei w  strefie 
piaskowej mamy domek z  podwójną 
zjeżdżalnią, bujak dla 4 osób, bujak poje-
dynczy, piaskownica. Natomiast w strefie 
trawiastej znajduje się naukowy hexa-
gon, stoliki do gry w szachy i chińczy-
ka, głuchy telefon (drugie urządzenie 
znajdować się będzie w  strefie trawia-
stej, ekologiczne memory, piaskownica 
integracyjna. Na placu zabaw znajduje 
się  poza tym: ławka, kosze, regulamin. 
Przebudowa placu zabaw na  przy ul. 
Królowej Jadwigi to 340 000,00 zł. 

Na to zadanie Gmina Połaniec 
uzyskała dofinansowanie z Państwo-
wego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych z Programu Do-
stępna Przestrzeń Publiczna. 

Koszt zadania: Przebudowa placu za-
baw przy ul. Kr. Jadwigi za cenę brutto: 
340 000,00 zł. Przebudowa placu zabaw 
na os. Północ za cenę brutto: 340 000,00 

Innowacyjne place zabaw w Połańcu już oddane do użytku
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zł. Łączny koszt zadania wyniósł   680 
000,00 zł zgodnie z  umową z  Wyko-
nawcą. Zadanie wykonała firma INTER-
TORG Paweł Bożek z siedzibą w Sanoku.  
Nadzór - 5 000,00 zł

Okoliczni mali mieszkańcy już nie 
mogli się doczekać, by móc zacząć ko-
rzystać z  nowych zabawek. Dzieci już 
mogą czuć się tu świetnie. Dziś   wy-
starczy parę kroków, aby nasze dzieci 
bawiły się w najlepsze na świeżym po-
wietrzu. Oddane do użytku place zabaw 
zapewniają możliwości organizacji za-
baw ruchowych, zgodnie z naturalnymi 
potrzebami rozwojowymi dzieci.   

Wielki dzień – otwarcie placów za-
baw po przebudowie!

23 października to szczególny dzień 
- nastąpiło bowiem oficjalne, uroczy-
ste oddanie placów zabaw do użytku. 
Pociechy mogą już bawić się,   biegać, 
a  wszystko   na bezpiecznych i  ogro-
dzonych obiektach, na  których można 
się bezgranicznie wyszaleć, bowiem 
wszystkie zamontowane urządzenia 
i elementy wyposażenia posiadają atesty 
i  certyfikaty bezpieczeństwa potwier-
dzające, że zostały wykonane w oparciu 
o obowiązujące w  tym zakresie normy 
oraz posiadają  dopuszczenie  do stoso-
wania w  kontakcie  z  dziećmi. W zakres 
zadania weszły roboty ziemne, wykona-
nie nawierzchni i ogrodzeń, wyposażenie 
placu. Miejsce zabaw jest wyposażone 
w urządzenia pozwalające na zaspokoje-
nie przez dziecko potrzeby ruchu.

Uroczyste oddanie do użytku pla-
cu zabaw na Osiedlu Północ

Pan Andrzej Wawrzyniec - Wiceprze-
wodniczący Rady Miejskiej w  Połańcu 
jako gospodarz   imprezy przywitał ze-
branych gości: przedstawicieli Urzędu 
Miasta i Gminy i jednostek organizacyj-
nych, a wśród nich: Zastępcę Burmistrza 
Miasta i  Gminy Połaniec – Pana Jaro-

sława Kądzielę, Sekretarz Gminy – Pani 
Bogumiłę Niespodziewaną, wykonawcę 
zadania – Pana Pawła Bożka, inspektora 
nadzoru – Pana Mariusza Ziółka, Kie-
rownik Referatu Inwestycyjnego – Panią 
Danutę Bobrowską i pracownika – Pana 
Artura Maja, Pana Kacpra Zielińskiego, 
Przewodniczącą Osiedla – Panią Joannę 
Łodkowską z zarządem, Prezesa Klubu 
Seniora „Przyjaciele”, dyrekcję przed-
szkola – Panią Annę Kaniszewską i Beatę 
Mikę, redaktor lokalnych mediów, dzie-
ci z opiekunami, przedstawicieli lokalnej 
społeczności.

Przed przystąpieniem do oficjalne-
go otwarcia Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej – Pan Andrzej Wawrzyniec 
przypomniał historię powstania osiedlo-
wego placu zabaw – jako owoc współ-
pracy i starań mieszkańców i samorzą-
du, a było to ponad 30 lat temu! Obiekt 
na dalszym etapie był modernizowany, 
jednak z biegiem lat wymagał już grun-
townego remontu. Pan wiceprzewodni-
czący złożył serdeczne podziękowania za 
realizację zadania, udział w pracach przy 
przebudowie   obiektu, w  ramach któ-
rych powstał piękny i nowoczesny plac 
zabaw. Podziękował wszystkim, którzy 
włączyli się do zadania, które zyskało 
wielu „przyjaciół” w osobach najmłod-
szych mieszkańców. Życzył wszystkim 
dzieciom bezpiecznej, radosnej zabawy 
pragnąc by plac zabaw stał się szybko ulu-
bionym miejscem odpoczynku i relaksu 
na świeżym powietrzu.

O stworzeniu pięknej przestrzeni dla 
najmłodszych mówiła Sekretarz- Pani 
Bogumiła Niespodziewana podkreśla-
jąc, że plac zabaw stanie się miejscem, 
gdzie dzieci będą mogły aktywnie i ra-
dośnie spędzać swój wolny czas.

Przewodnicząca osiedla – Pani 
Joanna Łodkowska zwróciła uwagę 
na fakt, iż takie oddolne inicjatywy re-
alizowane w ramach współdziałania są 
niezmiernie ważne dla dobra społecz-
ności lokalnej. Podkreśliła ogromną 
rolę placów zabaw w rozwoju dzieci. 

Wykonawca zadania Pan Paweł Bo-
żek z  firmy INTERTORG podkreślił, 
że realizacja zadania  może być wzorem 
do naśladowania, dobrym przykładem 
i inspiracją dla innych, gdyż współpraca 
przebiegała prawidłowo. 

Dyrektor przedszkola – Pani Anna 
Kaniszewska wyraziła ogromną radość 
z oddanego do użytku placu i zapewni-
ła, że dzieci z radością będą korzystały 
z urządzeń.

Plac został otwarty po symbo-
licznym przecięciu wstęgi przez naj-
młodszych i  zaproszonych gości. W 
programie nie zabrakło występów 
przedszkolaków. Pełną wrażeń, kolo-
rową przestrzeń od razu przetestowały 
przedszkolaki. Była zabawa, słodkości 
i miłe spędzanie czasu na placu zabaw.                                            

/Tekst i Foto: Redaktor/

W Połańcu trwa zabezpieczanie 
brzegów rzeki Czarnej. Inwestycję pro-
wadzi i nadzoruje Państwowe Gospo-
darstwo Wodne Wody Polskie, Zarząd 
Zlewni w Sandomierzu.

Wykonawcą zadania jest firma „WOD-
BUD” Jolanta Pocheć z  Ostrowca Świę-
tokrzyskiego. Głównym celem projektu 
jest zapobieganie degradacji brzegów rzeki 

oraz ochrona międzywala rzeki przed po-
większającymi się wyrwami. W ramach 
zadnia będzie wykonane m.in.: przygoto-
wanie terenu (wycinka drzew, karczowa-
nie zagajników), Budowa opasek z faszyny, 
mających na celu wzmocnienie struktury 
skarp, wzmocnienie podłoża poprzez za-
stosowanie syntetycznej włókniny i  ka-
mienia.    /Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

Trwają prace przy zabezpieczaniu brzegów rzeki Czarnej w Połańcu
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Święto Niepodległości w Polsce to 
nie tylko wspomnienie historycznego 
przełomu, lecz  także okazja do re-
fleksji nad wolnością, suwerennością 
i wartościami narodowymi.

W  dniu 11 listopada w  Centrum 
Kultury i  Sztuki w  Połańcu, miesz-
kańcy oraz  zaproszeni goście zebrali 
się, aby uczcić bohaterów i tych, którzy 
poświęcili życie dla wolnej Polski.

Uroczystości rozpoczęły się od 
wprowadzenia pocztów sztandarowych 
oraz  wspólnego odśpiewania hymnu 
Polski, co wprowadziło zgromadzonych 
w nastrój zadumy i jedności.

Następnie Burmistrz Miasta i Gmi-
ny Połaniec Pan Jacek Benedykt No-
wak przywitał zaproszonych gości: 
parlamentarzystów, Radnych Powiato-
wych i Radnych Rady Miejskiej w Po-
łańcu, samorządowców, przedstawi-
cieli stowarzyszeń kościuszkowskich, 
kadrę kierowniczą i  pracowników 
Urzędu Miasta i Gminy, przedstawicie-
li jednostek gminnych i powiatowych, 
sołtysów, przewodniczących osiedli, 
przedstawicieli służb mundurowych, 
harcerzy, poczty sztandarowe, przed-
siębiorców oraz mieszkańców, którzy 
wzięli udział w wydarzeniu.

W swoim przemówieniu Burmistrz 
Pan  Jacek Benedykt Nowak, przypo-
mniał słowa Św. Jana Pawła II: ,,Naród, 
który nie zna swojej przeszłości, umie-
ra i  nie buduje przyszłości’’. Podkre-
ślił, jak bezcenna jest wolność, którą 
dziś cieszy się każdy Polak. Przypo-

mniał, że jest to wartość, o którą nasi 
przodkowie walczyli przez pokolenia, 
a my mamy obowiązek ją pielęgnować 
i przekazywać kolejnym pokoleniom.

- Dziś obchodzimy jedno z najważ-
niejszych świąt państwowych – Święto 
Niepodległości. Jako Burmistrz czuję 
się zobowiązany dbać o tradycje, war-
tości i pamięć historii Polski. To dzień, 
w którym czcimy pamięć tych, którzy 
poświęcili życie dla ojczyzny. Walka 
o niepodległość była naznaczona ofia-
rą krwi, a  bohaterowie tamtych lat, 
mimo represji i  szykan, nie ustawali 
w  dążeniu do wolności – powiedział 
Burmistrz Jacek Benedykt Nowak.

Podkreślił, że  ojczyzna to nie tyl-
ko ziemia, ale  także historia, kultura 
i wartości, takie jak Bóg, Honor i Oj-
czyzna, które musimy przekazać przy-
szłym pokoleniom.

Następnie Przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Połańcu Pani Małgorzata 
Waleniak, w swoim wystąpieniu przed-
stawiła zarys historyczny długiej drogi 
Polski do niepodległości.

- Zasadniczy krok do przywróce-
nia Polsce należnego miejsca w Euro-
pie został postawiony właśnie w 1918 

roku. Wówczas spełniły się nadzieje kil-
ku pokoleń Polaków, a  rozpoczęła się 
budowa Rzeczpospolitej od podstaw. 
Miliony Polaków wkładano ogromny 
wysiłek w budowę nowoczesnej i dum-
nej Polski. I wtedy nadszedł rok 1939, 
kolejne rozbiory, tym razem ze strony 
nazistowskich Niemiec i bolszewickiej 
Rosji (…). – powiedziała Przewodni-
cząca Rady Miejskiej w Połańcu.

Przewodnicząca zwróciła uwagę 
na  obecne wyzwania, apelując o  jed-
ność, solidarność oraz wzajemny sza-
cunek.

Kolejnym punktem był występ Pana 
Karola Grabowskiego z Centrum Kul-
tury i  Sztuki, który wykonał pieśń 
,,Wolność – Te Deum’’, ,,Ciebie, Boże, 
Wysławiamy’’, podkreślającą dążenie 
Polaków do wolności.

Ważnym elementem obchodów był 
także historyczny referat wygłoszo-
ny przez Panią Małgorzatę Dalmatę-
-Konwicką. W  swoim pasjonującym 
wystąpieniu przywołała wydarzenia 
związane z  trudną drogą Polski do 
niepodległości. Podkreśliła kluczową 
rolę Galicji jako serca polskich dążeń 
niepodległościowych. To właśnie tam 
znaleźli przystań działacze wolnościo-
wi, tam też powstały partie polityczne, 
a język polski był obecny w szkolnic-
twie i administracji. Przybliżyła także 
liczebność oraz  strukturę Legionów 
Polskich, przez które przeszło około 
40 do 45 tysięcy żołnierzy oraz przy-
toczyła historię II Brygady.

W dalszej części uroczystości zapro-
szeni goście wygłosili przemówienia, 
w których nie zabrakło słów uznania 
dla naszych bohaterów oraz  refleksji 
nad znaczeniem troski o pamięć histo-
ryczną i przyszłość Ojczyzny.  

Pan Bartłomiej Stachura odczytał 
list od posłanki na Sejm, Anny Krupki, 
skierowany do mieszkańców Miasta 
i Gminy Połaniec.

Następnie Pani Anna Kosowicz, 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu 
Staszowskiego podkreśliła ogromne 
znaczenie tego święta dla każdego 
Polaka, która przytoczyła słowa Ro-

Wspólne Świętowanie Niepodległości w Połańcu 
- 106. Rocznica Odzyskania Wolności
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mana Dmowskiego: ,,Jestem Pola-
kiem – więc mam obowiązki polskie’’ 
oraz przywołała słowa Cypriana Kami-
la Norwida: ,,Ojczyzna to wielki zbio-
rowy obowiązek’’, które oddały ducha 
działań ojców niepodległości.

Głos zabrał również samorządowiec 
Pan Roman Łowicki, rozpoczynając od 
przytoczenia wiersza Ignacego Krasic-
kiego ,,W klatce’’. Nawiązując do słów 
poety zwrócił uwagę na trudne dzieje 
Polski, która przez 123 lata była nie-
obecna na mapach Europy, nigdy nie 
przestała istnieć w sercach Polaków.

Po przemówieniach Zespół Sidus, 
zaprezentował repertuar patriotycznych 
pieśni. Ich wykonanie, pełne emocji 
i  zaangażowania, które wprowadziło 
wszystkich zgromadzonych w  wyjąt-
kowy nastrój. Utwory, które zaśpiewali, 
doskonale współgrały z  charakterem 
uroczystości, nadając jej głębszy wy-
miar i wzbogacając ją o niezatarte wra-
żenia. Wykonanie pieśni patriotycznych 
było nie tylko artystycznym akcentem, 
ale także wyrazem szacunku dla tradycji 
i historii, które w tym dniu były szcze-
gólnie celebrowane.

Kolejnym punktem była Msza 
Święta w  intencji Ojczyzny, odpra-
wiona w  kościele pw. Św. Marcina 
w  Połańcu, gdzie ks. Dr. Adam Ko-
peć z Kurii Diecezjalnej w Sandomie-
rzu przewodniczył liturgii i wygłosił 
Słowo Boże. Podczas homilii kapłan 
modlił się za tych, którzy oddali życie, 
aby Polska mogła istnieć  jako suwe-
renne i wolne państwo. Nawiązał do 
postaci św. Marcina, patrona świąty-
ni, który znany jest ze swojego życia 
pełnego poświęcenia, pokory i troski 
o innych. Św. Marcin to postać, która 
w  tradycji chrześcijańskiej symboli-
zuje ideę niesienia pomocy, współ-
odpowiedzialności za wspólnotę 
oraz oddania dla wyższych wartości. 
Jego przykład posłużył jako przypo-
mnienie o  potrzebie pracy na  rzecz 
wspólnego dobra, które buduje jed-
ność i siłę narodu.

Po zakończeniu Mszy Świętej 
na cmentarzu, zgromadzeni przedsta-
wiciele różnych instytucji, organizacji 
oraz lokalnych społeczności przystąpili 
do składania symbolicznych wiązanek 
kwiatów.

W ciszy i zadumie udali się do mo-
giły żołnierzy poległych podczas II 
wojny światowej, oddając hołd ich pa-
mięci i wyrażając wdzięczność za po-
święcenie w walce o wolność ojczyzny.

Uczestnicy udali się także pod po-
mnik Armii Krajowej, gdzie przedsta-
wiciele władz samorządowych i lokal-
nych organizacji złożyli wiązanki przy 
asyście strażaków.

Wieczorem w kościele pw. Św. Mar-
cina odbył się koncert patriotyczno-
-religijny ,,Dla Ciebie, Polsko’’. Prze-
pełniony patriotycznymi akcentami 
koncert stanowił piękne zakończenie 
uroczystości, będąc wyrazem wspólno-
ty i głębokiego oddania dla Ojczyzny.

Obchody 106. rocznicy odzyska-
nia niepodległości w Połańcu były nie 
tylko świętem patriotycznym, ale też 
symbolicznym momentem jedno-
czącym lokalną społeczność wokół 
wspólnych wartości. Wspólne prze-
żywanie tych chwil przypomina, jak 
ważne jest podtrzymywanie narodo-
wej tożsamości i  troska o przyszłość 
wolnej Polski.

/Tekst i Foto: Iwona Stachura/
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W dniu 21 listopada 2024 roku 
mieszkańcy Połańca zgromadzili się 
na uroczystości, która stała się sym-
bolicznym hołdem dla Elektrowni 
Połaniec – jednego z najważniejszych 
filarów energetycznych i  gospodar-
czych regionu. 

W 45. rocznicę włączenia pierw-
szego bloku elektrowni do krajowe-
go systemu elektroenergetycznego 
na skwerze noszącym jej imię odsło-
nięto pamiątkową tablicę, która ma 
przypominać o  jej znaczeniu dla lo-
kalnej społeczności i całej Polski.

Odsłonięcie tablicy zyskało szcze-
gólną oprawę, ponieważ  wydarzenie 
zbiegło się z  jubileuszem 45-lecia 
działalności Elektrowni Połaniec. To 
doskonała okazja do przypomnienia 
o wieloletnich osiągnięciach tej strate-
gicznej jednostki energetycznej oraz jej 
wkładzie w rozwój regionu. Elektrow-
nia Połaniec od dekad pełni kluczową 
rolę jako dostawca energii elektrycznej, 
jednocześnie angażując się w inicjaty-
wy społeczne, kulturalne i edukacyjne, 
które wzbogacają życie mieszkańców.

Uroczystość zgromadziła liczne 
grono gości reprezentujących władze 
lokalne, przedstawicieli sektora ener-
getycznego oraz mieszkańców. 

Wśród uczestników znaleźli się: 
Burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec 
Jacek Benedykt Nowak, Wicepre-
zes Zarządu ds. Technicznych ENEA 
Elektrownia Połaniec Pan Jerzy Król, 
Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Ką-
dziela, Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w  Połańcu Pani Małgorzata Walen-
ciak, przedstawiciele Rady Miejskiej 
w Połańcu, Skarbnik Miasta i Gminy 
Połaniec Pani Małgorzata Żugaj, Dy-
rektor Centrum Kultury i Sztuki w Po-
łańcu Pani Monika Pławska, Dyrektor 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Połańcu 
Pan Grzegorz Sobut, Dyrektorzy Pla-
cówek Oświatowych, przedstawiciele 
Sołtysów oraz Przewodniczący Osiedli, 
Przedstawiciele Rady Seniorów Miasta 
i Gminy Połaniec, Prezesi, Dyrektorzy, 
Kierownicy jednostek Miasta i  Gmi-
ny Połaniec, Kierownicy Referatów 
Urzędu Miasta i Gminy Połaniec wraz 

z pracownikami, przedstawiciele me-
diów oraz mieszkańcy.

Uroczystość rozpoczęła się od po-
witania wszystkich gości.

Następnie głos zabrali: Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec Pan Jacek Be-
nedykt Nowak, Wiceprezes Zarządu 
ds. Technicznych ENEA Elektrownia 
Połaniec Pan Jerzy Król oraz Przewod-
nicząca Rady Miejskiej w Połańcu Pani 
Małgorzata Walenciak.

W swoich przemówieniach podkre-
ślili znaczenie Elektrowni Połaniec dla 
rozwoju gospodarczego regionu oraz jej 
zaangażowanie w  życie lokalnej spo-
łeczności, zwrócili uwagę na kilka klu-
czowych kwestii. Podkreślili znaczenie 
współpracy pomiędzy samorządem, 
a sektorem energetycznym, która przy-
nosi korzyści zarówno mieszkańcom, 
jak i całemu regionowi. Zwrócili uwagę 
na to, jak elektrownia, będąca jednym 
z największych pracodawców w okolicy, 
przyczynia się do rozwoju Połańca, ofe-
rując stabilne miejsca pracy i inwestując 
w  lokalną infrastrukturę. Zaznaczyli, 
że obecność tak dużego zakładu to nie 
tylko korzyści gospodarcze, ale również 
wyzwania związane z  ochroną środo-
wiska, którym elektrownia skutecznie 
stawia czoła poprzez wdrażanie nowo-
czesnych technologii i  proekologicz-

nych rozwiązań oraz o zaangażowaniu 
firmy w rozwój zrównoważonej energii 
i innowacyjnych projektów. 

- Nazwanie Skweru imieniem Elek-
trowni Połaniec w roku jubileuszu 45-le-
cia to symbol trwałych więzi zakładu z lo-
kalną społecznością i dowód na  to, jak 
wiele można osiągnąć dzięki współpracy. 
Elektrownia Połaniec to nie tylko dostaw-
ca energii, ale  także partner wspierają-
cy rozwój regionu i inicjatywy na rzecz 
mieszkańców. Razem budujemy lepszą 
przyszłość naszego regionu – powiedział 
Jerzy Król, wiceprezes zarządu ds. tech-
nicznych Enei Elektrowni Połaniec.

Kulminacyjnym punktem wydarze-
nia było uroczyste odsłonięcie tablicy, 
która od teraz będzie zdobić skwer 
jako wyraz uznania dla historii i  do-
robku Elektrowni Połaniec.

Następnie odsłonięto plenerową 
wystawę prezentującą bogatą historię 
i  dynamiczny rozwój Elektrowni Po-
łaniec na przestrzeni 45 lat.

Cała uroczystość było nie tylko hoł-
dem dla przeszłości, ale także inspira-
cją do dalszego budowania przyszłości 
opartej na współpracy i zrównoważo-
nym rozwoju.

Odsłonięcie tablicy na  skwerze 
w  Połańcu to nie tylko symboliczny 
gest, ale także wyraz wdzięczności dla 
wszystkich, którzy przyczynili się do 
sukcesu Elektrowni Połaniec oraz in-
tegracji lokalnej społeczności wokół 
wspólnej historii i wartości.

/Tekst i Foto: Iwona Stachura/

Połaniec świętuje 45. rocznica Elektrowni Połaniec
Uroczyste odsłonięcie tablicy z nazwą Skwer Elektrowni Połaniec
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W dniu 26 listopada 2024 roku Samorząd Miasta 
i Gminy Połaniec został wyróżniony podczas Gali Złotej 
Setki 2024  przez „Echo Dnia” jako Lider Regionu 2024 
w kategorii Samorząd. 

Gala odbyła się w  Centrum Kongresowym Targów Kiel-
ce. Wydarzenie co roku gromadzi przedstawicieli  najbar-
dziej prestiżowych i wpływowych firm, samorządów i in-
stytucji zasłużonych dla rozwoju regionu świętokrzyskiego.

Statuetkę z rąk Pani Marszałek Renaty Janik, Wojewody 
Świętokrzyskiego Józefa Bryka oraz  Redaktora Naczelnego 
„Echa Dnia” Stanisława Wróbla  odebrał Burmistrz Miasta 
i  Gminy Połaniec Jacek Benedykt Nowak, który podczas 
wypowiedzi pokreślił, że wyróżnienie „Lider Regionu” jest 
ogromnym zaszczytem i dowodem uznania za intensywną 
pracę  dla całego Samorządu Miasta i Gminy Połaniec za 
realizowanie licznych projektów, inwestycji, inicjatyw, które 
wspierają naszych mieszkańców i  wzmacniają wizerunek 
Połańca. Burmistrz podziękował wszystkim, którzy przy-
czynili się do tego sukcesu, czyli dyrektorom, kierownikom 
oraz pracownikom Urzędu Miasta i Gminy oraz jednostek 
gminnych za ich profesjonalizm, zaangażowanie i oddanie 

w  codziennej pracy. Podkreślił również, że  jest wdzięcz-
ny Radnym Miejskim, Samorządom na szczeblu Powiato-
wym, Wojewódzkim, Władzom Krajowym oraz Unijnym 
za współpracę i wsparcie w realizacji wspólnych inicjatyw 
na rzecz rozwoju Gminy Połaniec.

/Tekst i Foto: Anna Adamczak/

Miasto i Gmina Połaniec Liderem Regionu 2024 
w kategorii Samorząd 

W dniu 26 listopada 2024 roku 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
Jacek Benedykt Nowak oraz  Zbi-
gniew Brzeski Nauczyciel Edukacji 
dla Bezpieczeństwa w Zespole Szkół 
im. Oddziału Partyzanckiego AK 
„Jędrusie” w  Połańcu reprezento-
wali gminę na Regionalnym Forum 
Ekonomicznym „Nowa Energia”   
w Kielcach, które odbyło się w Cen-
trum Kongresowym Targów Kielce, 
organizowanym przez Echo Dnia”. 

Wydarzenie zgromadziło eksper-
tów, samorządowców i przedstawicieli 
rządu, by wspólnie omawiać przyszłość 
regionu i kraju w kontekście rozwoju 
gospodarczego, infrastrukturalnego 
i społecznego.

Tematem panelu dyskusyjnego 
w  którym uczestniczył Burmistrz 
Połańca Jacek Benedykt Nowak było 
„Utworzenie nowego Batalionu Piecho-
ty w Świętokrzyskim – szansa dla samo-
rządów?”. W rozmowach uczestniczyli 
Józef Bryk – Wojewoda Świętokrzyski, 

Michał Skotnicki – Wicewojewoda 
Świętokrzyski, reprezentujący Mini-
stra Obrony Narodowej, oraz Wacław 
Szarek – Burmistrz Sędziszowa. Panel 
poprowadziła redaktor Paulina Baran. 
Podczas rozmów Burmistrz Połańca 
podziękował organizatorom forum za 
zaproszenie i możliwość podjęcia roz-

mów w  jakże ważnym temacie, jakim 
jest utworzenie nowego Batalionu Pie-
choty w  Świętokrzyskim. Podkreślił, 
że gmina Połaniec podjęła już rozmo-
wy z Ministerstwem Obrony Narodo-
wej dotyczące utworzenia Batalionów 
na  strefie inwestycyjnej „E Rudniki” 
oraz że utworzenie piechoty na terenie 
gminy Połaniec stwarza szansę na roz-
wój gospodarczy naszego regionu, 
przyciągnie inwestorów z sektora usług, 
handlu i  budownictwa, otworzy per-
spektywy współpracy z  przedsiębior-
stwami i zwiększy liczbę miejsc pracy 
dla mieszkańców, a przede wszystkim 
podniesie poczucie bezpieczeństwa 
wśród mieszkańców. 

Drugi panel, w którym uczestniczył 
Zbigniew Brzeski Nauczyciel Edukacji 
dla Bezpieczeństwa w  Zespole Szkół 
im. Oddziału Partyzanckiego AK „Ję-
drusie” w Połańcu, pn.  „Szkolnictwo 
wojskowe   - szansą na przyszłość dla 
młodych ludzi”, zgromadził ekspertów:  
Katarzynę Kołodziejską - Dyrektora 

Regionalne Forum Ekonomiczne 
„Nowa Energia” Samorządy i Edukacja 
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Szkoły im. Pułki Piechoty w Radomiu 
Zakładu Doskonalenia Zawodowego 
w Kielcach, Tomasza Staniek - Starostę 
Opatowskiego, Mariusza Urbaniak - 
byłego Operatora Jednostki Specjal-
nej GROM, międzynarodowego wy-
kładowcę i szkoleniowca w dziedzinie 

bezpieczeństwa. Panel poprowadziła 
redaktor Marzena Slusarz. Pan Zbi-
gniew Brzeski podczas debaty mówił, 
że  prowadzi zajęcia pod nazwą Edu-
kacja dla bezpieczeństwa podczas, 
których uczniowie mogą poćwiczyć 
korzystnie z broni na strzelnicy, która 

znajduje się w  szkole, oraz  że Szkoła 
rozważa w przyszłości  uruchomienie 
klasy mundurowej, w  związku z  po-
wstaniem Batalionu piechoty na tere-
nie  gminy Połaniec. 

/Tekst i Foto: Anna Adamczak/

W dniu 25 listopada 2024 roku 
miało miejsce spotkanie, które było 
ostatnim etapem realizacji i  jedno-
cześnie podsumowaniem projektu 
pt. ,,Aktywnych emocji ciąg dalszy” 
realizowanego przez Stowarzyszenie 
Klub Seniora Megawat w  Połańcu 
w ramach programu ,,Działaj Lokal-
nie Edycja 2024”. 

Program ten jest organizowany 
przez Fundację Aktywizacji i Rozwo-
ju FARMa w  Osieku przy współpra-
cy z Akademią Rozwoju i Filantropii 
w  Polsce w  ramach ogólnopolskiego 
programu ,,Działaj Lokalnie”, który 
jest przedsięwzięciem Polsko-Amery-
kańskiej Fundacji Wolności. Program 
,,Działaj Lokalnie”, na terenie powiatu 
staszowskiego, może być realizowany 
dzięki finansowemu wsparciu wielu 
partnerów, wśród których jest Gmina 
Połaniec.                                           

Na spotkanie licznie przybyli człon-
kowie klubu oraz  zaproszeni goście. 
Byli to: Pani Elżbieta Okoń – koor-
dynator projektu z FARMy w Osieku, 
Pan Jacek Benedykt Nowak – Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec, Pan Andrzej 
Styś –założyciel i pierwszy Prezes Klu-
bu Seniora, obecnie Prezes Honorowy, 
Pan Krzysztof Janczyk – autor wierszy 
o  pięknie natury i  tekstów piosenek, 
Pani Jadwiga Regulska-Domagała – 
lekarz rodzinny, Pani Ewa Nuckow-
ska-Semko – malarka i  poetka, Pani 
Małgorzata Dalmata-Konwicka – in-
struktorka sekcji artystycznej, Pan Ja-
rosław Kobryń – akordeonista akompa-
niujący sekcji ,,Mega+Vat”. Wszystkich 
zgromadzonych u ,,Stefanka” powitała 
Prezes Stowarzyszenia Klubu Seniora 
Megawat Ewa Durnaś. Głównym wy-
darzeniem wieczoru było spotkanie au-
torskie z  Krzysztofem Janczykiem pt. 
,,Zatrzymać kochanie na  dłużej”. Pan 
Krzysztof jest autorem tomików wierszy 

o Wileńszczyźnie i Bieszczadach, o któ-
rych – jak sam powiedział - ciągle pi-
sze, jeżdżąc tam z potrzeby serca. Swoje 
utwory prezentował głównie w  wersji 
śpiewanej przy akompaniamencie gi-
tary.   Na spotkaniu zaprezentował się 
również zespół klubowy ,,Mega+Vat”.   
Po doznaniach artystycznych nadszedł 
czas na podsumowanie projektu, które-
go dokonał koordynator projektu Wice-
prezes Klubu Megawat Sylwester Janik, 
który wyraził zadowolenie z przebiegu 
działań i pomyślnego zakończenia pro-
jektu. Powiedział, że biorąc pod uwagę 
środki ,którymi dysponowano – efekt 
końcowy jest w pełni zadowalający. Był 

to już trzeci projekt klubu promujący 
zdrowie.    

Następnie podziękował Burmi-
strzowi Miasta i  Gminy Połaniec 
Panu Jackowi Benedyktowi Nowa-
kowi za pomoc okazywaną w  różnej 
postaci, a  Pani Eli Okoń z  FARMy 
koordynatorowi tej edycji projektu za 
pomoc na  całym odcinku projektu. 
Podziękował również osobom, które 
w  mniejszym lub  większym stopniu 
przyczyniły się do powstania i realiza-
cji projektu. Z kolei Pani Prezes skie-
rowała, słowa do Pana Sylwestra Janika 
podkreślając jego ogromne zaangażo-
wanie i oddanie bez reszty w koordy-
nację i  realizację powierzonego mu 
zadania. W podziękowaniu rozległy 
się ogromne brawa.

 W końcowej mowie Pan Burmistrz 
zadeklarował dalszą pomoc, a Pani Ela 
Okoń przyznała, że lubi przyjeżdżać do 
Połańca i liczy na dalszą współpracę. 

 Ten wyjątkowy wieczór przebiegał 
w miłej rodzinnej atmosferze, a zakoń-
czył się wspólnym śpiewaniem pio-
senek. Tak spędzony czas wzmocnił 
więzi między seniorami.         

/Klub Seniora Megawat/  

Podsumowanie projektu ,,Aktywnych emocji ciąg dalszy”
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W dniu 29 listopada 2024 roku 
burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak w towa-
rzystwie Prezesa Klubu Honorowych 
Dawców Krwi „Jędrusie” z  Połańca 
Pana Radosława Bobka uczestni-
czyli w uroczystych Obchodach Dni 
Honorowego Krwiodawstwa w  Re-
gionalnym Centrum Krwiodawstwa 
i Krwiolecznictwa w Kielcach. Gmi-
na Połaniec zdobyła 2. miejsce w ran-
kingu „Najofiarniejsi w  Regionie 
2024” spośród gmin województwa 
świętokrzyskiego. 

Przypomnijmy Miasto i Gmina Po-
łaniec, Referat Organizacyjny, Komu-
nikacji i  Spraw Społecznych wspólnie 
z  Klubem HDK „Jędrusie Połaniec” 
współpracowało w  ramach Akcji Let-
niej „Krew Darem Życia 2024” w  ra-
mach, której zostały zorganizowane 
dwa wydarzenia poboru krwi w naszym 
mieście w następujących terminach: 20 
czerwca 2024 r. i 23 września 2024 r. – 
były to akcje stacjonarne odbywające 
się w siedzibie Klubu tj. hali sportowej 
Zespołu Szkół im. Oddziału Partyzanc-
kiego AK „Jędrusie” w Połańcu. 

Podsumowując Akcję Letnią „Krew 
Darem Życia 2024” udział w niej wzię-
ło 172 dawców i udało nam się uzbie-

rać bagatela aż 77,4 litrów krwi! Pro-
mocja dobrych wartości honorowego 
oddawania krwi wśród lokalnej spo-
łeczności oraz  pogłębianie tematyki 
z zakresu krwiodawstwa jest nam bar-
dzo bliskie, stąd z ogromną przyjem-
nością i  zaangażowaniem mieszkańcy 
Miasta i Gminy Połaniec biorą w niej 
udział.

Dziękujemy wszystkim Osobom 
zaangażowanym i  biorącym udział 
w  Letniej Akcji „Krew Darem Życia 

2024”. Szczególne podziękowania kie-
ruję dla Klubu Honorowych Dawców 
Krwi „Jędrusie” w Połańcu. „Każdy ma 
coś, co może dać innym” – te słowa 
przypominają nam, że  każdy może 
mieć wpływ na czyjeś życie. Oddanie 
krwi to jeden z  najpiękniejszych da-
rów, jaki możemy przekazać drugiej 
osobie – powiedział burmistrz Jacek 
Benedykt Nowak.

/Tekst: Agnieszka Borowska
Fot. Łukasz Wójt/

Połaniec zajął 2. miejsce w rankingu 
„Najofiarniejsi w Regionie 2024”

W dniu 5 grudnia 2024 roku, w któ-
rym to przypada Międzynarodowy 
Dzień Wolontariusza na  Sali wido-
wiskowej Centrum Kultury i  Sztuki 
w  Połańcu odbyła się Uroczysta III 
Połaniecka Gala Wolontariatu, która 
w jednym miejscu zgromadziła wolon-
tariuszy, ich rodziny oraz mieszkańców 
Miasta i Gminy Połaniec. 

Organizatorem konkursu Połaniecki 
Wolontariusz Roku był Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec oraz Referat Organiza-
cyjny, Komunikacji i Spraw Społecznych 
Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu. 

Gala jest wyjątkową okazją, by wy-
różnić tych, którzy swoją działalnością 
społeczną stanowią przykład dla nas 
wszystkich. Wolontariat to nie tylko po-
moc innym, to także dawanie siebie. To 
świadomość, że każdy z nas, niezależnie 
od wieku może wnieść coś cennego do 
wspólnoty. Warto podkreślić, że każda, 

nawet najmniejsza pomoc, ma ogromne 
znaczenie. Dzięki wolontariuszom na-
sze miasto staje się lepszym miejscem. 
Niezależnie od tego, czy chodzi  o po-
moc starszym, organizowanie wydarzeń, 
czy też wsparcie najmłodszych, wolon-
tariat to siła, która buduje mosty poro-
zumienia.

III Połaniecką Galę Wolontariatu 
otworzyła Pani Katarzyna Drożdżowska 
- Prowadząca uroczystość, przywitała 
przybyłych Gości, wśród których zna-
leźli się: Przewodnicząca Rady Powiatu 
Staszowskiego Pani Jolanta Wójtowicz, 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu 
Staszowskiego Pani Anna Kosowicz, 
Dyrektor Powiatowego Centrum Po-
mocy Rodzinie w Staszowie Pani Anna 
Ogórek, Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Połańcu Pani Małgorzata Walenciak 
wraz z  Radnymi, Burmistrz Miasta 
i  Gminy Połaniec Pan Jacek Benedykt 

Nowak wraz z Małżonką, Sekretarz Mia-
sta i Gminy Połaniec Pani Bogumiła Nie-
spodziewana, przedstawiciele Sołtysów 
i  Przewodniczący Osiedli, przedstawi-
ciele Rady Seniorów Miasta i  Gminy 
Połaniec, przedstawiciele Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Połańcu, Dyrektorzy 
i Kierownicy Jednostek Gminnych, Kie-
rownicy oraz Pracownicy Urzędu Mia-
sta i Gminy w Połańcu, Księża, lokalne 
Media. Prowadząca w  szczególności 
powitała Wolontariuszy:  wszystkie In-
stytucje, Grupy Nieformalne, Stowarzy-
szenia, Wolontariuszy Indywidualnych 
oraz  Wolontariaty Szkole. Ten wieczór 
bowiem należał właśnie do Nich. 

Jako pierwszy głos zabrał Burmistrz 
Miasta i  Gminy Połaniec Pan Jacek 
Benedykt Nowak: Wolontariat to siła, 
która buduje mosty między ludźmi 
i  przypomina o  tym, co w  życiu naj-
ważniejsze – empatii, solidarności i bez-

III Połaniecka Gala Wolontariatu
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interesownej pomocy. Dzięki wrażli-
wości na  potrzeby innych, wiele osób 
ma szansę na lepsze życie oraz wsparcie 
w  trudnych chwilach. To także obec-
ność drugiego człowieka, który w kry-
zysowych momentach nie zostaje sam. 
Jesteście tymi, którzy pielęgnują war-
tości wzajemnej pomocy, które czynią 
nas silniejszymi jako społeczeństwo. 
Choć Wasza praca na  co dzień bywa 
niewidoczna, ma ogromne znaczenie. 
Tworzycie przestrzeń, w której pomoc 
i  solidarność stają się czymś natural-
nym. Dzięki Wam życie innych zmienia 
się na lepsze. Choć dzisiaj wyróżniamy 
tych, którzy szczególnie angażują się 
w  wolontariat, każda pomoc – nawet 
ta najmniejsza – ma wielką wartość. 
Drobne gesty, otwarte serce – to wszyst-
ko zmienia życie innych. Jesteście naj-
lepszym dowodem na to, że dobro ma 
moc nie tylko zmieniać innych, ale i nas 
samych. Pozwolę sobie przypomnieć 
słowa Wisławy Szymborskiej: „Ludzie 
są dobrzy. Tylko czasem nie wiedzą, 
jak dobrze.” Wolontariat to także szko-
ła pokory i empatii. To miejsce, gdzie 
uczymy się dostrzegać potrzeby innych, 
gdzie nasze serca otwierają się na cier-
pienie i radości bliźnich. Zgadzam się 
z Janem Pawłem II: „Nie ma miłości bez 
czynu.” Wasze działanie to najczystsza 
forma miłości do drugiego człowieka 
– miłości, która nie oczekuje niczego 
w zamian, ale po prostu daje. To miłość, 
która wyraża się w codziennych, często 
niezauważalnych gestach – w  uśmie-
chu, w wyciągniętej dłoni, w obecności 
w trudnych chwilach. Stawiacie dobro 
innych ponad własne wygody, działa-

jąc na  rzecz naszej wspólnoty. Wasza 
praca daje nadzieję i  motywację do 
jeszcze większego zaangażowania. W 
tym wyjątkowym dniu, pragnę szcze-
gólnie wyrazić uznanie dla wszystkich 
Wolontariuszy za ich codzienne zaan-
gażowanie. Jesteście Bohaterami, którzy 
zmieniają świat na lepsze, nie oczekując 
uznania. Jesteśmy z  Was dumni. Ży-
czę Wam dalszej motywacji, satysfakcji 
z  podejmowanych działań oraz  wielu 
inspirujących chwil. Dziękuję za Wasze 
serca, pracę i bezinteresowność. 

Z przemówieniem wystąpiła również 
Przewodnicząca Kapituły Konkursowej, 
a zarazem Sekretarz Miasta i Gminy Po-
łaniec Pani Bogumiła Niespodziewana: 
Życie nie tylko po to jest by brać,  Życie 
nie po to jest by bezczynnie trwać, I aby 
żyć siebie samego trzeba dać… Spotyka-
my się dzisiaj  na uroczystej Gali w gro-
nie Ludzi Niezwykłych, którzy poświę-
cają wolny czas i serce by nieść pomoc. 
Musimy być również świadomi, że po-
magając innym pomagamy również so-
bie. To naprawdę działa w dwie strony. 
Poprzez tą działalność stajecie się ludźmi 
szlachetnymi, a Ci nad którymi się po-
chylacie ofiarują Wam również pomoc 
w  dobrym słowie, serdeczności, przy-
jaźni, w poczuciu własnej wartości. Jakże 
nam wszystkim jest to bardzo potrzebne. 
Zwłaszcza dzisiaj kiedy niejednokrot-
nie  zło nazywa się dobrem, a  z dobra się 
szydzi. Nie pomagacie dla zysku, braw, 
wyróżnień, ani wielkich nagród. Dzisiaj 
nagrodą dla Was wszystkich jest  ta pięk-
na, ale  jakże skromna statuetka. To Wam 
niezwykłym ludziom tu i  teraz składa-
my serdeczne podziękowania i  ukłony 

za każdy nawet najmniejszy gest dobroci 
i  serdeczności. Za wszystko co robicie 
dla naszej połanieckiej społeczności i nie 
tylko. Jestem pewna, że  data Waszego 
święta 5 grudnia   nie jest przypadko-
wa.  Bowiem weszliśmy właśnie w czas 
przygotowań do świętowania Bożego 
Narodzenia, czas pełen dobroci, ciepła 
i  jeszcze większego otwarcia na  siebie. 
Pomaganie jest w charakterze każdego 
człowieka. Dobre serce się ma   - bez 
względu na wiek, płeć, profesje czy prze-
konania polityczne. Tym co dobre należy 
się dzielić, trzeba o dobru również mó-
wić. A organizacja takich uroczystości 
ma główny i zasadniczy cel.  W ten spo-
sób chcemy pokazać Waszą pracę i zaan-
gażowanie, promować sens wolontariatu 
i Waszą bezinteresowną pomoc – po to 
by w szeregi waszych wspólnot wstępo-
wali nowi ludzie. Wszyscy jesteście jed-
nakowo potrzebni, Ci Duzi i Ci mali. Ci 
o których często słyszymy jak  i Ci któ-
rzy działają w cichości i  nie chcieli  tutaj 
z nami świętować. Życzę Wam  Wszyst-
kim byście nigdy nie przestali pomagać 
innym, życzę Wam zdrowia, sił i  wy-
trwałości. Dla mnie osobiście to wiel-
ki zaszczyt być tu razem z  Państwem 
i świętować już po raz trzeci. Czuje się 
wyróżniona, że mogłam przewodniczyć 
Kapitule. Tym samym bardzo dziękuję 
Panu Burmistrzowi za zaufanie. Dziękuję 
również w imieniu wszystkich członków 
kapituły. Nie będę oryginalna  kiedy po-
wiem, że  jak zwykle Kapituła nie mia-
ła łatwego zadania. A dlaczego? Bo dla 
nas wszyscy jesteście jednakowo Wielcy 
i  wszyscy zajmujecie I miejsce w  całej 
połanieckiej społeczności. Chcemy Was 
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wszystkich dostrzec   i wysoko ocenia-
my  - te wielkie dzieła i te składające się 
z małych  czynności tworzące wielki dar 
serca. Jest jednak stosowny Regulamin 
i bez względu na powyższe musieliśmy 
dokonać wyboru w  każdej kategorii. 
Chciałabym na ręce Pani  Anny Konat 
Kierownik Środowiskowego Domu Sa-
mopomocy złożyć serdeczne podzięko-
wania za wykonanie  i bezpłatne  przeka-
zanie statuetek. Dziękuję pracownikom 
Centrum Kultury i pracownikom Urzę-
du oraz wszystkim którzy w jakikolwiek 
sposób przyczynili się do przygotowania 
tej szlachetnej w celu uroczystości. Koń-
cząc Przewodnicząca Kapituły przypo-
mniała słowa Matki Teresy z  Kalkuty, 
która sama poświęciła życie na niesienie 
bezinteresownej pomocy innym: „Nie 
martw się tak bardzo problemami, jaki-
mi żyje świat, ale po prostu odpowiadaj 
na potrzeby konkretnych ludzi”.

Głos zabrała także Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Połańcu Pani Małgo-
rzata Walenciak: „Człowiek jest wielki 
nie przez to, co posiada, lecz przez to, 
kim jest; nie przez to, co ma, lecz przez 
to, czym dzieli się z  innymi.” Wielkie 
słowa, wielkiego Polaka św. Jana Paw-
ła II dedykuję dziś Państwu o wielkich 
sercach, pracujących bezinteresownie, 
oddających część siebie w służbie drugie-
mu człowiekowi. To dla mnie zaszczyt, 
że mogę dziś z Państwem uczestniczyć 
w  tak wspaniałym wydarzeniu jakim 
jest III Połaniecka Gala Wolontariatu. Z 
tego miejsca w imieniu Rady Miejskiej 
w Połańcu gratuluję wszystkim wolonta-
riuszom tak licznie zgromadzonym pod-
czas dzisiejszej uroczystej Gali. Państwa 
liczna obecność pokazuje, że  Gmina 
Połaniec jest kolebką dobroci, serdecz-
ności, empatii i  wsparcia dla drugiego 
człowieka. Gratuluję inicjatywy Burmi-
strzowi Miasta i  Gminy Panu Jackowi 
Benedyktowi Nowakowi, dzięki któremu 
od trzech lat samorząd może doceniać 
Państwa pracę, pracę naszych lokalnych 
bohaterów, na co dzień angażujących się 
w pomoc chorym, bezdomnym, samot-
nym, potrzebującym - bohaterom nie 
oczekującym nic w zamian, dla których 
słowo dziękuję, jest największym podzię-
kowaniem, którzy swoją postawą mogą 
świecić przykładem dla innych. Proszę 
Państwa dziś jest Wasz dzień i dziś dzię-
kujemy Wam za każdą cegiełkę dobroci, 

którą wnosicie w życie potrzebujących 
mieszkańców naszej gminy.

W swoim wystąpieniu do wolontariu-
szy Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu 
Staszowskiego Pani Anna Kosowicz mó-
wiła: Wolontariat to pomoc i świadcze-
nia nie tylko materialne, czy finansowe, 
ale też to bardzo często rozmowa z drugą 
osobą, poświęcenie czasu swojego, Wa-
sza wiedza, umiejętności, Wasz uśmiech, 
wsparcie, asysta, wreszcie Wasza uwaga 
i zainteresowanie. To wszystko sprawia, 
że  świat wokół nas cały czas się zmie-
nia, są to zmiany na  lepsze. Państwo 
to wszystko robicie i  czynicie każdego 
dnia. Jest wiele wolontariatów, ale mnie 
jako byłą nauczycielkę szczególnie cieszy 
wolontariat szkolny i w Połańcu przed-
szkolny. To bardzo ważne, że od małego 
uczymy dzieci, tego, że możemy komuś 
poświęcić swój czas, swoją uwagę i dla-
tego szczególnie serdecznie gratuluję 
dzieciom i  nauczycielom. Wszystkim 
Państwu życzę, abyście z powodzeniem 
realizowali swoje cele i pomoc, aby uda-
wało się Wam zostawić ten świat choć 
trochę niż go zastaliście, czy zastaliśmy 
wszyscy. W imieniu własnym i w imie-
niu Rady Powiatu Staszowskiego gra-
tuluję Wszystkim wyróżnionym dzisiaj, 
choć myślę, że wszyscy na to zasługują 
i życzę wszystkiego dobrego.

W trakcie uroczystości Burmistrz 
Miasta i  Gminy Połaniec oraz  Prze-
wodnicząca Kapituły Konkursowej 
wręczyli nagrody w  postaci statuetek 
dla zwycięzców oraz listy gratulacyjne 
dla wszystkich nominowanych w trzech 
kategoriach: wolontariat grupowy, wo-
lontariat indywidualny oraz  wolonta-
riat szkolny. Wydarzenie było wyrazem 
uznania dla zaangażowania i  ciężkiej 
pracy wolontariuszy, którzy swoimi 
działaniami wnoszą ogromny wkład 
w  życie lokalnej społeczności. Wśród 
laureatów znaleźli się zarówno młodsze 
osoby, jak i ci, którzy od lat wspierają 
innych, pokazując, jak wielką wartość 
ma bezinteresowna pomoc.

Statuetki zostały zaprojektowa-
ne i  wykonane przez pracowników 
oraz  uczestników Środowiskowego 
Domu Samopomocy w  Połańcu, co 
podkreśla ich wyjątkowy charakter 
oraz  zaangażowanie społeczności lo-
kalnej. Każda statuetka ma swoje indy-
widualne cechy, co nadaje jej osobisty 

wymiar i sprawia, że jest wyjątkową pa-
miątką. Statuetki te trafiły do trzech lau-
reatów w każdej grupie nominowanej, 
stanowiąc wyraz uznania i wyróżnienia 
dla ich osiągnięć.

W kategorii Wolontariusz Grupowy 
główną nagrodę otrzymał Wolontariat 
pracowniczy Warsztatu Terapii Zaję-
ciowej w Połańcu, drugie miejsce zajęło 
Przedszkole Publiczne w Połańcu i Żło-
bek w Połańcu „Kraina Malucha” w Po-
łańcu, a trzecie Parafialne Koło Wolonta-
riatu, działające przy Parafii pw. Świętego 
Marcina Biskupa w Połańcu.

Wyróżnienia w kategorii Wolontariat 
Grupowy otrzymali:
1. Stowarzyszenie Koło Gospodyń Wiej-

skich „Rudniczanki” w Rudnikach
2. Stowarzyszenie Koło Gospodyń Wiej-

skich „Nadwiślanki” z Maśnika 
3. Stowarzyszenie Aktywności Lokalnej 

„BEZ GRANIC” w Połańcu
4. Stowarzyszenie Klub Seniora „MEGA-

WAT” w Połańcu
5. Klub Seniora z ul. Tadeusza Kościuszki
6. Stowarzyszenie Running Połaniec
7. Wolontariat pracowniczy w Enei Elek-

trowni Połaniec
8. Stowarzyszenie Klub Honorowych 

Dawców Krwi „Jędrusie” Połaniec  
W kategorii Wolontariat Indywidu-

alny laureatem nagrody został Pan Ra-
dosław Bobek, Prezes Stowarzyszenia 
Honorowych Dawców Krwi „Jędrusie” 
w Połańcu. Kolejne, drugie miejsce zajął 
Pan Zbigniew Rodenko, zaś trzecie Pan 
Konstanty Michorowski.

W kategorii Wolontariusz Szkolny 
pierwsze miejsce zajęło Szkolne Koło 
Wolontariatu Zespołu Szkół im. Od-
działu Partyzanckiego AK „Jędrusie” 
w  Połańcu. Następne, drugie miejsce 
zajęły  „Świetliczaki” ze Świetlicy Szkol-
nej w Szkole Podstawowej im. Św. Jana 
Pawła II w  Ruszczy, a  trzecie Szkolne 
Koło Wolontariatu „Otwarte Serca” 
Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Ko-
ściuszki w Połańcu.

Wyróżnienie w kategorii Wolontariat 
Szkolny otrzymało: Szkolne Koło Wo-
lontariatu Uczniów Szkoły Podstawowej 
w Zrębinie.

Nagrodę specjalną za całokształt 
działalności otrzymał Wolontariat pra-
cowniczy w  Enei Elektrowni Połaniec. 
Wolontariat pracowniczy Elektrowni 
jest jedną z największych grup wolonta-
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riackich działających na terenie powiatu 
staszowskiego. Grupa liczy 50 osób i nie-
ustannie wspiera lokalną społeczność. 
Dewizą wolontariuszy z  Enei Połaniec 
jest to, że aby komuś pomóc wystarczy 
odrobina zaangażowania i dobre serce. 
Jest to grono ludzi oddanych i zaangażo-
wany w wiele dziedzin naszej połaniec-
kiej społeczności. 

Na zakończenie III Połanieckiej Gali 
Wolontariatu uczestnicy mogli wysłu-
chać wyjątkowego koncertu, najpiękniej-
szych polskich piosenek w  wykonaniu 

Pana Wiktora Kowalskiego- wokalistę, 
kompozytora, autora tekstów, puzonistę, 
pianistę i malarza. Pan Wiktor Kowal-
ski ukończył Akademię Muzyczną im. 
Feliksa Nowowiejskiego w  Bydgoszczy 
oraz Uniwersytet Muzyczny im. Fryde-
ryka Chopina w  Warszawie. Jest fina-
listą programu „The Voice of Poland”, 
zwycięzcą programu „Szansa na  suk-
ces” oraz Laureatem Nagrody Publicz-
ności podczas 59. Krajowego Festiwalu 
Polskiej Piosenki w  Opolu – Koncert 
Debiuty. Koncert był dedykowany Wo-

lontariuszom, za ich działalność i z całą 
pewnością dostarczył wielu emocji i nie-
zapomnianych chwil.

Serdecznie dziękujemy za obecność 
i oprawę medialną: Portalowi informa-
cyjnemu-polaniec.com.pl, Echo Dnia, 
Gość Niedzielny i Radio Leliwa.

Podziękowania kierujemy także dla 
pracowników Centrum Kultury i Sztu-
ki w Połańcu, za pomoc w organizacji 
wydarzenia. 

Do zobaczenia za rok!
/Tekst i Foto: Agnieszka Krupa/

9 grudnia 2024 roku w Kieleckim 
Centrum Kultury odbyła się uroczy-
sta Gala IV Rankingu Gmin Regionu 
Świętokrzyskiego.

Ranking jest inicjatywą realizowaną 
przez Fundację Rozwoju Demokracji 
Lokalnej im. Jerzego Regulskiego – 
ośrodek w  Kielcach we współpracy 
z Urzędem Statystycznym w Kielcach.

Gmina Połaniec zdobyła w IV Ran-
kingu Gmin Regionu Świętokrzyskiego 
pierwsze miejsce w powiecie staszow-
skim oraz trzecie miejsce w wojewódz-
twie świętokrzyskim.

Podczas uroczystości obecny był Bur-
mistrz Miasta i  Gminy Połaniec - Pan 
Jacek Benedykt Nowak, który odebrał 
zaszczytne wyróżnienia i gratulacje.

To wyróżnienie jest dowodem na to, 
że  konsekwentne działania na  rzecz 
rozwoju naszej gminy przynoszą wy-
mierne efekty.

Nagrodzonym przedstawicielom 
samorządów gminnych gratulowali 

Marszałek Województwa - Pani Renata 
Janik i Wicemarszałek - Pan Grzegorz 
Socha.

Miejsce w  rankingu to wynik 16 
wskaźników obrazujących różne sfery 
życia wspólnot lokalnych w naszym re-
gionie. Wskaźniki te są zróżnicowane 
i mają na celu pokazywać jakość życia 
w  poszczególnych częściach regionu. 
Czołówkę rankingu stanowią gminy, 
które sprawnie realizują swoje zadania 
własne i wykorzystują dane im poten-
cjały rozwojowe.

Celem przedsięwzięcia jest wy-
łonienie i  promowanie gmin wyróż-
niających się pod względem rozwoju 
społeczno - gospodarczego a  także 
w  sferze środowiskowej i  przestrzen-
nej. W ramach Rankingu ocenie 
poddawane są wszystkie gminy Wo-
jewództwa Świętokrzyskiego z  wyłą-
czeniem miast na  prawach powiatu. 
Za zebranie i  zestawienie wyników 
odpowiada Urząd Statystyczny. Udział 
w rankingu jest bezpłatny dla Gmin.

/Łukasz Wójt/

IV Ranking Gmin Regionu Świętokrzyskiego 
- Gmina Połaniec wśród zwycięzców
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W Połańcu po raz szósty odbył 
się bieg „Pobiegnij za Świętym Mi-
kołajem”, który tradycyjnie połączył 
sportową rywalizację z charytatywną 
pomocą.

Wydarzenie organizowane przez 
Running Połaniec, przy wsparciu Enei 
Elektrowni Połaniec, przyciągnęło lo-
kalnych biegaczy w  mikołajkowych 
strojach. Trasa o  długości 5 km pro-
wadziła przez uliczki Połańca, tworząc 
niezapomnianą, świąteczną atmosferę.

Wyjątkowy bieg, bo w towarzystwie 
Świętego Mikołaja, w pięknych kolo-
rowych i świątecznych strojach po raz 
szósty wystartował z  połanieckiego 
rynku. Celem inicjatywy jest nie tylko 
sportowa rywalizacja i dobra zabawa, 
ale  również wspólne wsparcie dzieci 
z Domu Dziecka w Skopaniu.

Dziękujemy wszystkim uczestni-
kom za ich wielkie serca, a także Enei 
Elektrowni Połaniec za nieocenione 
wsparcie tej inicjatywy. Uczestnicy 
5-kilometrowego biegu nie tylko wal-
czyli o  jak najlepszy wynik, ale  także 
aktywnie włączyli się w pomoc. W ra-
mach akcji charytatywnej przekazywali 
dary dla dzieci, a organizatorzy wraz ze 
sponsorem – Eneą Połaniec, przekazali 
czek na 5 tysięcy złotych oraz prezenty 
w postaci gier edukacyjnych.

– Jestem ogromnie wdzięczny za to, 
co robicie. Każda pomoc, którą otrzy-

mujemy, jest dla nas bezcenna. Będąc 
dzisiaj tutaj z Wami czujemy się wyjąt-
kowo, jak członkowie jednej wielkiej ro-
dziny – mówił Damian Szwagierczak, 
dyrektor placówki opiekuńczo-wycho-
wawczej w Skopaniu.

W ramach sobotniego biegu z Miko-
łajem przygotowaliśmy także dodatkowe 
atrakcje, w tym bieg z choinką na czas. 
Zwycięzca tej nietypowej konkurencji 
mógł zabrać choinkę do swojego domu. 
Po biegu każdy uczestnik otrzymał pa-
miątkowy medal z piernika. Na zakoń-
czenie odbyło się wspólne ognisko, przy 
którym każdy mógł się ogrzać, posilić 
i spędzić razem miło czas.

– Bardzo się cieszymy, że po raz ko-
lejny mogliśmy być częścią tej wyjątko-
wej inicjatywy. To dla na  prawdziwy 
zaszczyt wspierać wydarzenie, które nie 

tylko integruje mieszkańców Połańca, 
ale również niesie pomoc tym, którzy jej 
naprawdę potrzebują. Tego typu akcje 
pokazują, jak ważne jest, by razem dzia-
łać na rzecz innych – powiedział Jerzy 
Król, wiceprezes Enei Elektrowni Poła-
niec, który także wziął udział w biegu.

Bieg Stowarzyszenia Running Po-
łaniec – „Pobiegnij za Świętym Miko-
łajem” to już tradycja, która na  stałe 
wpisała się w kalendarz przedświątecz-
nych wydarzeń Połańca. Z roku na rok 
wydarzenie zyskuje na  popularności, 
a  jego charytatywny wymiar nabiera 
coraz większego znaczenia.

Tegoroczna edycja jeszcze raz udo-
wodniła, że Połaniec to miasto, w któ-
rym sport, świąteczny duch i  pomoc 
innym łączą się w jedno.

/Enea Elektrownia Połaniec/

Szósta edycja biegu 
„Pobiegnij za Świętym Mikołajem” w Połańcu!
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W Szkole Podstawowej im. Św. 
Jana Pawła II w Ruszczy dobiegł 
końca niezwykle interesujący projekt 
pod nazwą „Euro-obywatele”, które-
go celem było przybliżenie uczniom 
kultur i tradycji krajów Unii Euro-
pejskiej. Projekt składał się z kilku 
ciekawych części, które pozwoliły 
uczestnikom na lepsze zrozumienie 
bogatej różnorodności Europy.

Jednym z głównych punktów pro-
jektu były prezentacje wybranych 
krajów Unii Europejskiej. Uczniowie 
podzieleni na grupy przygotowywali 

prezentacje, w których przedstawiali 
historię, zwyczaje, atrakcje turystycz-
ne i tradycje kulinarne wybranych 
państw. Dzięki temu wszyscy mieli 
okazję poznać fascynujące aspekty 
różnych kultur europejskich.

Kolejną atrakcją projektu były 
warsztaty taneczne, podczas których 
uczniowie mieli szansę poznać tańce 
charakterystyczne dla różnych krajów 
Europy. Zajęcia obejmowały tańce 
ludowe, które na stałe wpisane są w 
tradycję wielu państw, jak Hiszpania, 
Polska czy Grecja. Taniec okazał się 
świetną formą zabawy, a zarazem spo-
sobem na naukę o europejskich trady-
cjach i obyczajach.

W ramach projektu odbyły się 
również warsztaty kulinarne, które 
przyciągnęły dużą liczbę chętnych 
uczniów. Podczas warsztatów kulinar-
nych uczestnicy piekli pizzę, inspiro-
waną włoską tradycją, ucząc się, jak 
przygotować ciasto, dobierać odpo-

wiednie składniki i dekorować pizzę. 
Kolejnym punktem kulinarnej części 
projektu było dekorowanie pierników, 
które stanowiły nawiązanie do tra-
dycji bożonarodzeniowych w wielu 
krajach Europy.

Projekt „Euro-obywatele” okazał się 
świetną okazją do integracji uczniów, 

rozwijania ich zainteresowań oraz po-
szerzania wiedzy o krajach Unii Eu-
ropejskiej. Dzięki połączeniu nauki, 
zabawy i twórczej aktywności, uczest-
nicy projektu na długo zapamiętają to 
wyjątkowe doświadczenie.

/ZPO w Ruszczy/

Projekt „Euro – Obywatele” zakończony
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Ubieranie choinki w  Urzędzie 
Miasta i  Gminy Połaniec przez 
przedszkolaków to już tradycja. 
Każdego roku dzieci z połanieckiego 
przedszkola odwiedzają magistrat.  

Dziecięcy gwar oraz piękne piosenki 
o choince i  kolędy słychać było w po-
niedziałek, 9 grudnia w całym budynku. 
Pracownicy urzędu byli pod ogromnym 
wrażeniem. Na choince zawisły piękne 
dekoracje -   błyszczące bombki, dłu-
gie łańcuchy, aniołki i  inne wspaniałe 
ozdoby. Dzięki dużemu zaangażowaniu 
przedszkolaków tegoroczna choinka 
wręcz olśniewa swoim wyglądem. Św. 
Mikołaj z  pomocnikami, którzy towa-
rzyszyli najmłodszym przy ubieraniu 
choinki, w nagrodę za wspaniałe ozdoby 
i  piękny śpiew kolęd obdarował dzieci 
słodkościami. A życzenia dla wszystkich 
dzieci i opiekunów złożył wiceprzewod-
niczący Rady Miejskiej - Pan Andrzej 
Wawrzyniec oraz sekretarz Gminy - Pani 
Bogumiła Niespodziewana.

Piękne ozdoby przygotowane przez 
dzieci z  połanieckich przedszkoli, 
które zawisły na  choince można po-
dziwiać na  I -ym piętrze w  Urzędzie 
Miasta i Gminy. 

/Tekst i Foto: Redaktor/

Świątecznie w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec 
– wizyta przedszkolaków
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Otwarcie nowej sali rehabilitacyjnej 
przez Stowarzyszenie „Integracja” 

Stowarzyszenie Przyjaciół Osób 
Niepełnosprawnych „Integra-
cja”  w Połańcu po raz drugi zrealizo-
wało projekt z Grantu przyznanego 
przez Polskie Sieci Elektroenerge-
tyczne w ramach programu granto-
wego „Wzmocnij Swoje Otoczenie” 
w kategorii Zdrowie, z którego otrzy-
mało dofinansowanie w wysokości 24 
000,00zł. 

Pozostała kwota została zabezpie-
czona ze środków Stowarzyszenia.  Ce-
lem projektu było doposażenie sali 
rehabilitacyjnej w  Warsztacie Terapii 
Zajęciowej w Połańcu poprzez zakup 
fotela masującego, bieżni i  orbitre-
ka. Zakup sprzętu rehabilitacyjnego 
w znacznym stopniu przyczyni się do 
poprawy ogólnego stanu zdrowia i sa-
mopoczucia zarówno fizycznego jak 
i  psychicznego.   Będzie doskonałym 
miejscem do zadbania o własną kon-
dycję, jak również miejscem relaksu 
i wyciszenia.

Uroczyste otwarcie sali rehabilita-
cyjnej w  nowym wydaniu odbyło się 
w dniu 24 października 2024r. Otwar-
cia dokonała Prezes Stowarzysze-

nia  Pani Joanna Dziedzic, w obecności 
zastępcy Burmistrza Pana Jarosława 
Kądzieli, Sekretarz Gminy Pani Bo-
gumiły Niespodziewanej oraz  Rzecz-

nika Urzędu Pani Anny Adamczak. 
Pani Prezes wyraziła wdzięczność za 
otrzymane dofinansowanie Polskim 
Sieciom Elektroenergetycznym, jak 
również pracownikom zaangażowa-
nym w realizację projektu.

Stowarzyszenie jest jednym z  lau-
reatów VI edycji programu #wzmoc-
nijswojeotoczenie#Jest to ogólnopol-
ski program grantowy, którego celem 
jest wsparcie oddolnych inicjatyw 
związanych z  rozwojem lokalnej in-
frastruktury społecznej, aktywiza-
cją życia społecznego i  kulturalnego, 
bezpieczeństwem, edukacją i ochroną 
środowiska.

Więcej informacji o  programie 
na stronie https://www.wzmocnijswo-
jeotoczenie.pl                              /WTZ/

„Ciemno wszędzie, głucho wszędzie,
co to będzie, co to będzie?”

Adam Mickiewicz 
- Dziady Część 2

O  tym co odbyło się w  ciemny, 
głuchy i ponury wieczór 13 listopada 
mogli przekonać się wszyscy, którzy 
przybyli do Miejsko-Gminnej Bibliote-
ki Publicznej im. Adama Mickiewicza 
w  Połańcu. Zgromadzeni goście zo-
stali wprowadzeni w nastrój recytacją 
wiersza „Upiór” opisującego historię 
nieszczęśliwej miłości i  samobójczej 
śmierci młodego kochanka.

Gdy za ostatnim gościem zamknę-
ły się z  trzaskiem drzwi Biblioteka 
zamieniła się w  XIX wieczną kaplicę 
cmentarną, w której dokonać się miał 
za chwilę dawny obrzęd dziadów. Gu-
ślarz wraz z chórem, któremu przewo-

dził Starzec zaczął przywoływać dusze 
czyśćcowe pragnące zaznać ukojenia 
przez modlitwę, napojenie i  nakar-
mienie. Na początek zjawiły się du-
chy rodzeństwa Józia i Rózi proszące 
o  ziarenka gorczycy, dzięki którym 
mogły dzieci dostać się do nieba. Po 
nich przybył duch okrutnego za życia 
pana, któremu w  wejściu do kaplicy 
przeszkodziły nocne ptaki. Tej zjawie 
nie można było pomóc „bo kto nie był 
ni razu człowiekiem, temu człowiek 
nic nie pomoże”. Na koniec przywo-
łana została Zosia, przedwcześnie 
zmarła dziewczyna, która za obojęt-
ność i  lekkomyślne podchodzenie 
do życia została po śmierci skazana 
na  dręczące ją samotność i  nudę. Po 
odprawieniu wszystkich duchów zja-
wił się nieproszony gość – tajemniczy 

milczący upiór nie dający się w żaden 
sposób przepędzić.

Temu co działo się na scenie przy-
glądał się jeszcze jeden człowiek 
(a może duch?) - patron naszej Biblio-
teki - Adam Mickiewicz, który już po 
raz trzeci w historii Biblioteki przybył 
na spotkanie z czytelnikami.

Wszystkich zaniepokojonych pra-
gniemy uspokoić, że  Biblioteka nie 
była miejscem żadnych mrocznych 
rytuałów, a widzowie byli świadkami 
inscenizacji drugiej części „Dziadów” 
Adama Mickiewicza w wykonaniu czy-
telników i pracowników Biblioteki.

„Dziady” w Bibliotece odbyły się po 
raz pierwszy i zapewne, mając na uwa-
dze duże brawa publiczności i  wyra-
żone pochwały widzów – nie ostatni. 
W tym miejscu pragniemy podzięko-

Wieczór Grozy, czyli „Dziady” w Bibliotece
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wać wszystkim aktorom, którzy swoim 
zaangażowaniem sprawili, że insceni-
zacja dramatu okazała się niezapo-
mnianym przeżyciem.

W przedstawieniu wystąpili:
W roli Guślarza – pan Piotr Wróbel
Jako Starzec – pan Julian Jazgara
Duchy dzieci - Norbert Sumara 

i Zuzanna Fitał
Nocne ptaki – pani Ewelina Fitał, Eli-

za Wróbel i pan Radosław Marczewski
Widmo Pana – pan Jerzy Han
Zosia – pani Monika Skowron
Pasterka – pani Renata Kozioł
Upiór – pan Stanisław Kotlarz
Chór – pani Renata Wróbel, Filip 

Wróbel, pani Ewa Matyjas, pani Wiolet-
ta Zalińska, pani Maria Bugaj i Dyrek-
tor Biblioteki – pani Renata Wójtowicz.

W roli Adama Mickiewicza wystą-
pił pan Mariusz Żurawski. Śpiewem 
fragmentów „Dziadów” ubarwiła wy-

darzenie pani Ewelina Fitał. Rekwizyty 
do scenografii udostępniło Centrum 
Kultury i Sztuki w Połańcu.

Partner medialny - Portal Polaniec.
com.pl.

Jeszcze raz wszystkim zaangażowa-
nym serdecznie wszystkim dziękuje-
my!

/Miejsko – Gminna Biblioteka 
Publiczna w Połańcu/

Przedstawienie odbyło się we czwar-
tek, 28 listopada w Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu. Na widowni zasia-
dły dzieci z połanieckich przedszkoli, 
oraz ze Zrębina i Ruszczy. 

Ponadto przedstawienie obejrze-
li uczestnicy WTZ, Klubu Seniora 
oraz  zaproszeni goście, a  wśród nich 
Sekretarz Gminy Połaniec Pani Bo-
gumiła Niespodziewana oraz  Wice-
przewodniczący Rady  Miejskiej - Pan 
Andrzej Wawrzyniec. Wszystkich 
serdecznie powitała Pani Anna Konat 
Kierownik Środowiskowego Domu Sa-
mopomocy oraz Pani Monika Pławska 
Dyrektor CKiS w Połańcu.

Uczestnicy pod opieką terapeutów 
przygotowali inscenizację „Czerwone-
go Kapturka”, klasyki baśni, na podsta-
wie wiersza Jana Brzechwy, z wykorzy-
staniem muzyki Mieczysława Janicza. 
Było pięknie, wzruszająco i momenta-
mi bardzo wesoło. Żywy odbiór małej 
publiczności wynagrodził ciężką pracą 
włożoną w  przygotowanie przedsta-
wienia. Przedstawienie powstawało 
z myślą o dzieciach a podopieczni ŚDS 
brali w nich udział z wielkim przeję-
ciem i zaangażowaniem. Taka aktyw-

ność teatralna przynosi wiele korzyści 
w różnych sferach, poczynając od sfery 
poznawczej, emocjonalnej a  kończąc 
na  sferze społecznej. Terapia przez 
teatr współtworzy doskonałą szansę 
zmiany jakości życia osób z niepełno-
sprawnością – szansę uwolnienia od 
ograniczeń.

Cieszymy się, że  już po raz trze-
ci udało nam się zorganizować takie 
niezwykłe spotkanie na  scenie poła-
nieckiego Centrum Kultury, z którym 
współpracujemy od lat. Dzięki temu 
mogły spotkać się najmłodsi, osoby 
starsze i niepełnosprawne. To bardzo 
ważne aby uczyć wzajemnej tolerancji, 
szacunku, oraz tego, że w społeczeń-

stwie każdy jest wspaniały i potrzeb-
ny. Cieszymy się, że występ przyniósł 
wiele radości dzieciom tym małym 
i „starszym”, a było to widać po reak-
cjach, śmiechu, wspólnym śpiewie... 
A  podopieczni czują się wspaniale, 
gdyż  dali radę, pokonali znów tre-
mę, swoje słabości, nierzadko też ból 
czy chorobę. Takie przedsięwzięcia są 
niezwykle cenne dla wszystkich.

Na koniec czekały na  dzieci słod-
kie pieczone ciasteczka, przygotowane 
przez Stowarzyszenie Aktywności Lo-
kalnej „Bez Granic” w Połańcu.

Uczestnicy oraz  pracownicy ser-
decznie dziękują za wszystkie miłe 
słowa uznania.                              /ŚDS/

Podopieczni ŚDS w Połańcu przygotowali 
wspaniałe przedstawienie dla dzieci
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„Jasełka, jasełka,  Zielona jodełka, 
Światełkami błyska, 
A przed nią kołyska”
W niedzielne popołudnie 8 grud-

nia w  Centrum Kultury i  Sztuki 
w  Połańcu   odbyły się Jasełka Bo-
żonarodzeniowe w wykonaniu pod-
opiecznych Warsztatu Terapii Zaję-
ciowej z Połańca. 

Pani Joanna Dziedzic - Kierownik 
WTZ powitała licznie zgromadzoną 
publiczność i zaproszonych gości: Pana 
Jacka Benedykta Nowaka - Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec, Panią Mał-
gorzatę Walenciak - Przewodniczącą 
Rady Miejskiej w Połańcu, Panią Bo-

gumiłę Niespodziewaną - Sekretarz 
Urzędu Miasta i Gminy Połaniec.  Na-
stępnie zaprosiła do wspólnego przeży-
wania opowieści o narodzinach Jezusa. 

W roku bieżącym w role wcieliło się 
28 aktorów, którzy bardzo dużo czasu 
poświęcili, aby ich występ był dopra-
cowany do perfekcji. 

W Po występach  uczestnicy otrzy-
mali owacje na  stojąco, co było naj-
większą nagrodą za ich ciężką i wytę-
żoną pracę. 

Gratulacje uczestnikom i  wyrazy 
uznania złożyli również zaproszeni go-

ście, którzy korzystając z okazji złożyli 
świąteczne życzenia wszystkim zgro-
madzonym na sali. 

Po skończonym występie Pani Jo-
anna Dziedzic podziękowała i pogra-
tulowała wszystkim aktorom za tak 
piękny występ, jak również całej ka-
drze za zaangażowanie w  przygoto-
wanie  wydarzenia. Na koniec złożyła 
życzenia wszystkim obecnym na  sali 
i  zaprosiła na  degustację potraw wi-
gilijnych przygotowanych przez WTZ 
i  zaprzyjaźnioną młodzież z  Zespołu 
Szkół Centrum Kształcenia Rolnicze-

go w Sichowie Dużym. Uczniowie za-
pewnili również obsługę konsumencką 
podczas wydawania kulebiaków, które 
upiekli podczas zajęć praktycznych 
w swojej szkole. Opiekunami uczniów 
byli nauczyciele zawodu Maria Lipiec 
oraz Tadeusz Żmudziński.

Jak co roku nie mogło zabraknąć 
giełdy stroików świątecznych wyko-
nanych przez uczestników i  pracow-
ników WTZ.

Cały wieczór przebiegał w  miłej 
i świątecznej atmosferze, za co bardzo 
serdecznie Dziękujemy!

Szczególne podziękowania kieru-
jemy na  ręce Pani Moniki Pławskiej 
- Dyrektor Centrum Kultury i Sztuki 
w Połańcu jak również wszystkim za-
angażowanym pracownikom. 

Honorowy patronat nad wydarze-
niem objął Portal Informacyjny pola-
niec.com.pl - Państwo Sylwia i Tomasz 
Kaczmarczyk. Do zobaczenia za rok...

/WTZ/ 
/Foto: polaniec.com.pl/

Jasełka Bożonarodzeniowe uczestników 
Warsztatu Terapii Zajęciowej

Maryja- Anna Pochroń
Józef- Piotr Grabowski
Biedronka 
– Ewelina Wojdan
 Aniołowie: 
Joanna Sobierajska
Paulina Skurska
Jowita Macias
Agnieszka Niziołek
Katarzyna Grabowska

Joanna Łodkowska
Jakub Anioł
Marcin Kwaśniewski
Krzysztof Kwiatkowski
Dzieci:
Joanna Staniszewska
Renata Augustyn
Monika Zając
Grzegorz Ambroży
Anna Szymańska

Natalia Rżany
Diabły:
Dorota Gajda
Mariusz Kowalik
Pasterze:
Marek Jeznach
Konrad Cieplak
Mirosław Filak
Konrad Wlazło
Rafał Konys
Babcia:
Dominka Soboń

Królowie:
Mateusz Tutak
Łukasz Ubowski
Jan Okoński
Scenariusz i reżyseria:
Beata Jungiewicz 
i Małgorzata Misiak
Nagłośnienie:
Jakub  Jungiewicz 
Oświetlenie:
 Piotr Malczyk

 W JASEłKACh uDZIAł WZIęlI:
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Uczniowie z Połańca odnoszą sukces na Międzynarodowej 
Warszawskiej Wystawie Wynalazków i Innowacji

Nie można wyczerpać kreatywności. Im więcej jej używasz, tym więcej jej masz.
Maya Angelou

Kreatywność i nieskrępowane my-
ślenie to wartości, które przyczyniają 
się od zawsze do zmiany obrazu rze-
czywistości. Ludzie obdarzeni tymi ce-
chami zmieniają świat. To powszech-
nie znana prawda. Doskonale wiedzą 
o  tym organizatorzy wystawy IWIS. 
Na stronie poświęconej tej ekspozycji 
można przeczytać, że to największe 
w  Polsce międzynarodowe wydarze-
nie promujące wynalazczość i  inno-
wacje. Co roku na wystawie obecni są 
uczestnicy z ponad 25 państw świata 
m.in. z Arabii Saudyjskiej, Chorwacji, 
Egiptu, Iranu, Kanady, Malezji, Ko-
rei, Turcji, Rumunii, Tajwanu, Ukra-
iny i  oczywiście z  Polski. Wynalazcy 
prezentują na wystawie innowacje 
stanowiące przegląd osiągnięć tech-
nicznych, częściowo już wykorzysty-
wanych w praktyce, a częściowo wciąż 
oczekujących na wdrożenie. Prezentu-
ją swój dorobek w najróżniejszych ob-
szarach od ekologii i ochrony środowi-
ska przez mechanikę, elektronikę aż po 
rozwiązania medyczne. Wiedzą oni, że 
obecność na tej wystawie stwarza wiele 
możliwości na zaprezentowanie swo-
jej pracy szerszemu gronu odbiorców, 
także naukowcom i inwestorom, pro-
paguje innowacyjne postawy i  poka-
zuje imponujący wizerunek światowej 
nauki i możliwości, jakie ona stwarza.

Nad tegorocznym wydarzeniem, 
które miało miejsce w  dniach 14-16 
października na Politechnice War-
szawskiej, honorowy patronat objął 
Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej 
Andrzej Duda.

Między przedstawicielami uczelni 
wyższych, instytutów badawczych i in-
dywidualnych wynalazców znaleźli się 
także uczniowie Szkoły Podstawowej 
im. T. Kościuszki w  Połańcu. Zapre-
zentowali tam projekt Bezpieczne że-
lazko i zdobyli… złoty medal! Ucznio-
wie z Połańca zostali także wyróżnieni 
nagrodą specjalną przez IAIA (Inter-
national Association for Impact Asses-
sment) międzynarodowe stowarzysze-

nie profesjonalistów zajmujących się 
oceną wpływu, którzy wierzą, że jest 
ona praktycznym narzędziem pomaga-
jącym zaspokoić dzisiejsze potrzeby bez 
narażania szans przyszłych pokoleń.

Sam projekt jest odpowiedzią na po-
trzebę użytkowników żelazek. Z prze-
prowadzonej ankiety wynika, że 89% 
badanych ma świadomość zagrożenia 
pożarowego wywołanego urządzenia-
mi grzewczymi, a 97% ankietowanych 
widzi potrzebę zastosowania rozwią-
zania poprawiającego bezpieczeństwo. 
Maja Skład i Maksymilian Bugaj pod 
kierunkiem pana Jerzego Nowaka po-
stanowili wyjść naprzeciw tej potrze-
bie. I tak powstało Bezpieczne żelazko.

Pomysł mimo nazwy może zostać 
zastosowany do każdego gniazda 
elektrycznego które zasila grzejniki 
elektryczne i  urządzenia grzewcze 
mogące być źródłem ciepła i  pożaru 
! Jest genialny w swej prostocie, tani, 
całkowicie uniezależniony od Inter-
netu. Nie wymaga pobierania żad-
nych aplikacji. Innowacja ta polega na 
tym, że w  ościeżnicy drzwi wejścio-
wych montuje się przycisk elektryczny 
(normalnie zamknięty) rozłączający 
obwód zasilania żelazka. Uczniowie 
zastosowali tutaj dedykowane do tego 
celu przewody elektryczne. Po wyjściu 
z domu i przekręceniu klucza w zamku 

drzwi, rygiel zamka wciska przycisk, 
który przerywa ten obwód elektrycz-
ny. Prąd w  gniazdku zostaje odcięty, 
a mieszkanie i  jego zawartość ochro-
nione przed pożarem.

Prostotę tego rozwiązania doceni-
li właściciel Zakładu Instalacji Elek-
trycznych pan Wiesław Kopeć i  pre-
zes Ochotniczej Straży Pożarnej pan 
Krzysztof Marczewski, którzy wydali 
pozytywne opinie o Bezpiecznym że-
lazku za co uczniowie bardo dziękują..

Raz już 23.05.2024 r. uczniowie ze 
Szkoły Podstawowej w Połańcu zapre-
zentowali podobny projekt w Warsza-
wie. W konkursie „Młody Innowator” 
zajęli II miejsce, które dawało im moż-
liwość zaprezentowania ich rozwiąza-
nia podczas międzynarodowej wysta-
wy wynalazków IWIS. Po dokonaniu 
w projekcie kilku poprawek i rozsze-
rzeniu jego zastosownia 14.10.2024r. 
pojechali na Politechnikę Warszawską. 
Dzień upłynął w przyjemnej atmosfe-
rze. Maja i Maks, konkurując z innymi 
wspaniałymi pomysłami, pod czujnym 
okiem swego opiekuna, starali się jak 
najlepiej przedstawić projekt wszyst-
kim zainteresowanym. A  zaintereso-
wanie było naprawdę duże. Okazało 
się prawdziwym powiedzenie, że cza-
sami mniej znaczy więcej. Uczniowie 
z Połańca zaskoczyli prostotą swojego 
pomysłu i tym, że udowodnili możli-
wość wymyślenia innowacyjnego pro-
duktu bez modnych, wszechobecnych 
aplikacji i Internetu!

Maja i Max poznali wielu miłych lu-
dzi, dowiedzieli się o innych ciekawych 
rozwiązaniach, świetnie bawili się pod-
czas tej pracy i  co najważniejsze, zy-
skali cudowne wspomnienie do końca 
życia. Naprawdę się opłaciło! Podeks-
cytowani wrócili do domów. Szybko 
jednak okazało się, że to nie koniec 
ich przygody. 16.10.2024r. szczęśliwi 
i mocno zmotywowani do dalszej pra-
cy znów wyjechali do stolicy. Podczas 
podsumowania wystawy okazało się, 
że zdobyli złoty medal w  konkursie 
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International Warsaw Invention Show 
2024! To ich pierwsze tak znaczące 
osiągnięcie.

W  projekt „Bezpieczne żelazko” 
najbardziej zaangażowały się dwie 
osoby: Maksymilian Bugaj z klasy 3e 
(wych. pani Agnieszka Telka), Maja 
Skład z  klasy 6c (wych. pani Anna 
Ossolińska). Wraz innymi uczniami 
uczestniczyli oni w  zajęciach Klubu 
Szkolnych Wynalazców. Ich sukces nie 
byłby możliwy bez wsparcia udziela-
nego przez pana burmistrza Jacka 
Nowaka, Wojewodę Świętokrzyskie-
go pana Józefa Bryka, dyrektor szkoły 
w  Połańcu panią Gabrielę Zielińską, 
panie wychowawczynie: Annę Osso-
lińską, Agnieszkę Telkę, kierownika 
Kazimierza Gajdowskiego, opiekuna 
klubu KSW pana Jerzego Nowaka, 
nauczycieli biblioteki, pracowników 
technicznych i Radę Rodziców Szkoły 
Podstawowej w Połańcu. Młodzi ludzie 
bardzo to docenią i gorąco dziękują.

Udział w tym konkursie dał wspa-
niałe wspomnienia oraz wiarę we 

własne siły i wyobraźnię. Dodatkowo 
dzieci miały satysfakcję z możliwości 
zaprezentowania swojego projektu 
większemu gronu ludzi. Między inny-
mi dlatego naprawdę warto zaangażo-
wać się w pracę Klubu Szkolnych Wy-
nalazców. Zajęcia przemijają w bardzo 
przyjemnej atmosferze, a  jeśli się do 
nich przyłożyć, to naprawdę można 
wiele zyskać. Uczestnictwo w  takich 
lekcjach i realizowanie swoich pomy-

słów to dobry początek do osiągnięcia 
życiowego sukcesu. Który procentuje 
przez całe życie.

 Cokolwiek możesz zrobić, o czym-
kolwiek możesz marzyć, po prostu 
zacznij to robić. Odwaga to inteligent-
na moc sprawcza.  (Johann Wolfgang 
Goethe). Członkowie Klubu Szkolnych 
Wynalazców z  Połańca już wierzą 
w słuszność tych słów.

Maja Skład
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Rekordy i medale naszego zawodnika 
Gabriela Kosowicza na zawodach „Light it up” 

oraz „Od Młodzika do Olimpijczyka”
Nasz zawodnik Gabriel Kosowicz, 

ostatnio osiągnął spektakularne wy-
niki na dwudniowych (29-30.11) za-
wodach „Light it up Swimming Show 
2024” w Warszawie, ustanawiając 
nowe rekordy okręgu świętokrzyskie-
go i zdobywając medale. 

Podopieczny trenera Kacpra Ciepieli 
stanął na wysokości zadania, regularnie 
awansując do finałów i zdobywając za 
każdym razem miejsca na podium. W 
rywalizacji chłopców rocznika 2013 wy-
walczył złoto w stylu klasycznym, bijąc 
nie tylko rekord zawodów, ale również 
rekord okręgu świętokrzyskiego, który 
wcześniej należał do Ignacego Góralskie-
go. Nowy rekord Gabriela wynosi 36,28.

Oprócz złotego medalu, Gabriel 
zdobył również dwa srebrne meda-
le i jeden brąz. Pierwsze srebro - na 
dystansie 50 m stylem grzbietowym, 

gdzie również dwukrotnie ustanowił 
rekord okręgu świętokrzyskiego, który 
wcześniej należał do Franciszka Grze-
sika. Nowy rekord Gabriela to 32,82 
sek. Drugie srebro z kolei nasz zawod-
nik wywalczył na 50 m stylem motyl-
kowym, gdzie popłynął 32:00 sek. Brą-
zowy medal wywalczył w konkurencji 

na 50 m stylem dowolnym. Wszystkie 
wyniki są nowymi życiówkami nasze-
go zawodnika.

Równie udany był jego występ pod-
czas zawodów „Od Młodzika do Olim-
pijczyka”, których kolejna już edycja 
odbyła się 16 listopada w Warszawie, 
gdzie także ustanowił dwa nowe re-
kordy okręgu świętokrzyskiego. Na 
dystansie 100 m stylem grzbietowym 
z rekordowym czasem 1:11.23 sek. za-
jął drugie miejsce, a na 100 m stylem 
zmiennym z wynikiem 1:11.15 sek. 
zwyciężył, bijąc poprzedni rekord o 
ponad dwie sekundy.

Osiągnięcia Gabriela to efekt jego 
ciężkiej pracy i zaangażowania, a także 
doskonałego przygotowania. Jesteśmy 
dumni z jego sukcesów i z niecierpli-
wością czekamy na kolejne starty!

/Kajman/

W dniach 17-19 listopada trzy 
nasze młodzieżowe drużyny przeby-
wały w Warszawie, by na stołecznych 
obiektach sportowych rozgrywać fi-
nałowe spotkania ogólnopolskiego 
turnieju Z Orlika na Stadion.

96 drużyn w finale ogólnopolskim 
turnieju „Z Orlika na Stadion”! 

Spośród ponad 5 504 zespołów, któ-
re rozpoczęły zmagania, 96 zwycięz-
ców finałów wojewódzkich w  trzech 
kategoriach wiekowych zarówno 
dziewcząt jak i chłopców awansowało 
do najważniejszej części rozgrywek. 
To dziewczynki w kategorii wiekowej 
U13, a  także chłopcy U13 i  U15 re-
prezentowali nie tylko nasze Miasto 
i Gminę Połaniec, ale i całe wojewódz-
two świętokrzyskie.

Droga do finałów krajowych nie 
była prosta, nasze drużyny, musiały 
przejść najpierw eliminacje powia-
towe, później regionalne, by o  finał 
ogólnopolski powalczyć w  elimina-
cjach wojewódzkich. W całym kraju 
rozegrano 412 turniejów lokalnych 

1143 turnieje powiatowe 543 turnieje 
regionalne to wszystko, by powalczyć 
o tytuł najlepszej drużyny w Polsce! 

Nasze drużyny zajęły odpowiednio 
11, 10 i  12 miejsce wśród najlepszych. 
To i tak jest dużym sukcesem. W skali 
kraju niewiele miejscowości może po-
chwalić się wprowadzeniem do ścisłego 
finału 3 drużyn. Ogólnie w  zawodach 
wystawiliśmy 5 zespołów. Wszystkie 
stanęły na podium finałów wojewódz-
kich, za co w nagrodę dzieci dostały nie 
tylko puchary i medale, ale także bilety 
na mecz Reprezentacji Polski ze Szkocją 

na Stadionie Narodowym. W ten sposób 
na spotkaniu Ligi Narodów kibicowało 
50 uczestników programu Aktywny Ju-
nior Enea Cup 2024. Dla naszych pod-
opiecznych była to sportowa przygoda 
życia. Wspomnienia z tych dni na długo 
zapadną w naszej pamięci.

Dziękujemy rodzicom-kibicom za 
nieocenione wsparcie na każdym etapie 
rozgrywek. Organizatorami Turnieju Z 
Orlika na Stadion są AktywnaSzkola.pl 
Ministerstwo Sportu i Turystyki PZU - 
Sponsor Generalny Turnieju ORLEN 
- Partner Strategiczny.                  /OSiR/

Ogólnopolskie finały „Z Orlika na Stadion” dobiegły końca
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Turniej Mikołajkowy zgromadził wielu młodych sportowców
8 grudnia na hali Zespołu Szkół im. 

Oddziału Partyzanckiego AK „Jędru-
sie” w Połańcu odbył się Turniej Mi-
kołajkowy, który zgromadził młodych 
piłkarzy biorących udział w  Aktyw-
nym Juniorze ENEA CUP 2024.

Wydarzenie pełne sportowych emo-
cji, uśmiechów i świątecznego nastroju, 
było możliwe dzięki wsparciu sponso-
rów, którzy zadbali o słodkie upominki 
dla każdego uczestnika oraz o wyjąt-
kowe spotkanie z Mikołajem.   /OSIR/

Otwarte Drzwi Sekcji Zapaśniczej 
– „Enea z Energią dla Połanieckiego Sportu”

Dnia 22 listopada 2024 roku od-
było się wyjątkowe wydarzenie, któ-
re na  długo pozostanie w  pamięci 
uczestników. Otwarte Drzwi Sekcji 
Zapaśniczej w  Połańcu, pod nazwą 
„Enea z  Energią dla Połanieckiego 
Sportu”, były doskonałą okazją, aby 
zaprezentować zarówno historię tej 
pasjonującej dyscypliny, jak i sukce-
sy, które od lat osiągają zawodnicy 
MKS „Czarni” Połaniec. 

Spotkanie miało na celu przybliżenie 
tajników zapasów młodszym i starszym 
uczestnikom oraz umożliwienie im lep-
szego poznania klubu i  jego tradycji. 
Podczas wydarzenia trener Tadeusz 
Szkwarek szczegółowo przedstawił 
historię sekcji zapaśniczej, zaczynając 
od skromnych początków przeniesie-
nia się ze Szkoły Podstawowej w 1987 
roku, kiedy to zawodnicy samodziel-
nie przystąpili do adaptacji budynku 
po kotłowni przyblokowej. Omówił 
także kluczowe momenty w  rozwo-
ju sekcji, w  tym rozbudowę obiektów 
w  2010 roku oraz  sukcesy sportowe, 
które osiągnęli zawodnicy, zdobywając 
medale Mistrzostw Polski. Trener wy-
raził również serdeczne podziękowania 
przybyłym rodzicom, podkreślając ich 
kluczowy wkład w proces rozwoju mło-
dych sportowców.

Spotkanie uświetnili liczni zapro-
szeni goście, którzy swoim wsparciem 
przyczynili się do sukcesów sekcji 
zapaśniczej. Głos zabrali przedstawi-
ciele instytucji wspierających działal-
ność sekcji, w  tym: Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Połańcu, Pani Gabriela 
Zielińska, która podkreśliła znaczenie 
łączenia nauki z wysiłkiem fizycznym; 
Dyrektor Handlowy Banku Spółdziel-
czego w  Połańcu, Pani Aleksandra 
Grabka, oraz  Prezes Zarządu Banku, 
Pan Stanisław Kotlarz, którzy zapre-
zentowali zaangażowanie banku w roz-
wój sportu lokalnego; a także Dyrektor 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Połańcu, 
Pan Grzegorz Sobót, który zaznaczył, 
jak ważna jest współpraca różnych 
instytucji na rzecz sportu. Na zakoń-
czenie głos zabrał Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec, Pan Jacek Benedykt 
Nowak, dziękując rodzicom za ich 
ogromne zaangażowanie i  wsparcie 
w wychowaniu młodych sportowców.

Po części oficjalnej przyszła pora 
na  prezentację umiejętności mło-
dych zapaśników. Grupa młodzików 
i kadetów, prowadzona przez trenera 
Tadeusza Szkwarka, zaprezentowała 
swoje umiejętności techniczne, fi-
zyczne i  akrobatyczne, co wywołało 
duże wrażenie wśród zgromadzonych 

gości. Młodsze pokolenie zapaśników, 
prowadzone przez trenera Krzysztofa 
Kwiatkowskiego, zademonstrowało, 
jak wiele już osiągnęli dzięki systema-
tycznym treningom w sekcji.

Bez wsparcia finansowego ze stro-
ny Urzędu Miasta i  Gminy Połaniec, 
a  także współpracy z  takimi instytu-
cjami jak Enea Elektrownia Połaniec 
oraz  Bank Spółdzielczy, zawodnicy 
sekcji zapaśniczej nie mogliby konku-
rować z  najlepszymi w  kraju. Dzięki 
tym relacjom młodzi sportowcy mają 
okazję rywalizować na  najwyższym 
poziomie, a  także wymieniać do-
świadczenia z innymi klubami, co po-
zytywnie wpływa na jakość treningów. 
Dziś sekcja zapaśnicza MKS „Czarni” 
Połaniec plasuje się w czołówce woje-
wództwa świętokrzyskiego, a wydarze-
nie „Enea z Energią dla Połanieckiego 
Sportu” stało się doskonałą okazją, by 
podkreślić rolę, jaką te instytucje od-
grywają w rozwoju młodych talentów 
sportowych.

/Tadeusz Szkwarek/
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Druga edycja projektu Enea Cup 
Aktywny Junior 2024, realizowana 
przez Ośrodek Sportu i  Rekreacji 
w  Połańcu przy wsparciu sponsora 
tytularnego Enea Elektrownia Poła-
niec, zakończyła się w grudniu 2024 
roku. Oficjalne rozpoczęcie miało 
miejsce 8 maja 2024 roku podczas 
konferencji inauguracyjnej, gdzie 
podpisano umowę sponsoringową.

W projekcie wzięło udział około 220 
dzieci, a w trakcie jego trwania dołączy-
li nowi pasjonaci piłki nożnej. Obec-
nie w ramach programu trenuje ponad 
235 młodych sportowców podzielonych 
na 12 grup.W trakcie trwania projek-
tu oprócz  umożliwienia regularnych 
treningów naszym dzieciom, dzięki 
sponsorowi Enea Elektrownia Połaniec 
wszyscy mali sportowcy otrzymali stro-
je, a  drużyny sprzęt na którym mogli 
doskonalić swoje umiejętności. W su-
mie dzieci rozegrały ponad 150 meczy 
na terenie całego kraju.

Najważniejszym punktem projetu 
była organizacja Turnieju Enea Cup 
2024: Flagowe wydarzenie odbyło się 
w maju na Stadionie Miejskim w Po-

łańcu, przyciągając 600 
dzieci 

w wieku 5–12 lat z trzech 
województw: świętokrzy-
skiego, małopolskiego 
i podkarpackiego.

Nasi zawodnicy mogą 
cieszyć się następującymi 
sukcesami:
• Finał Pucharu Tymbarku: 

Drużyna U-12 reprezen-
towała nas w finale krajo-
wym na Stadionie Naro-
dowym w Warszawie.

• Międzynarodowy turniej Trzuska-
wica Cup: Drużyna dziewcząt zajęła 
wysokie 12. miejsce.

• Rozgrywki ligowe: Dwa najstarsze 
roczniki z  powodzeniem występo-
wały w I Lidze Wojewódzkiej.

• Kadra wojewódzka: Aż 18 zawodni-
ków otrzymało powołania do repre-
zentacji wojewódzkiej.

Młodzi sportowcy 
uczestniczyli w  licznych 
wydarzeniach promu-
jących markę Enea oraz 
ideę aktywności fizycz-
nej:Rajd rowerowy „Na 
Kościuszkowskim Szla-
ku”,Bieg charytatywny 
„Ze Szczecina do Rzeszo-
wa dla Kacperka”,Dzień 
Dziecka na pływalni 
„Delfin”,Zajęcia sporto-
we z  rodzicami podczas 

Europejskiego Tygodnia Sportu.
Byli także częścią ważnych wyda-

rzeń, takich jak asysty przed meczami 
seniorskiej drużyny Czarni Połaniec, 
w  tym meczu Okręgowego Pucharu 
Polski na Suzuki Arenie w  Kielcach 
oraz spotkania reprezentacji Polski 
U-16 z drużyną województwa święto-
krzyskiego.W  finale ogólnopolskiego 
turnieju „Z Orlika na Stadion” uczest-
niczyły aż trzy drużyny Aktywnego 
Juniora, co było dużym sukcesem or-
ganizacyjnym i sportowym.

Dziękujemy wszystkim uczestni-
kom, trenerom, rodzicom oraz nasze-
mu sponsorowi tytularnemu – Enea 
Elektrownia Połaniec – za wsparcie 
i  zaangażowanie. Projekt Enea Cup 
Aktywny Junior nie tylko wpłynął na 
rozwój sportowy młodych mieszkań-
ców Połańca, ale także na ich integrację 
i budowanie wspólnoty poprzez sport.

Z niecierpliwością czekamy na ko-
lejną edycję, która przyniesie jeszcze 
więcej sukcesów i  niezapomnianych  
chwil!                                              /OSiR/

Podsumowanie II Edycji Projektu 
Enea Cup Aktywny Junior 2024






